

ကျမ်းလိက်ကျေးကျေး၊ တၢ၊

ကျေးရီခေတ်၊ ထု ဗိုခေတ် ပထမ

FIRST CORINTHIANS

၁

စွမ်းအမ်း

၁ ဂဝ်၊ ပေးလု၊ ကခေတ်လံးခါမ်၊ တၢင်းကခေတ်ခါခါခါးဝံ
 ၂ ခွဲးကရၢ၊ တမၢခေတ်၊ လဝ်း၊ ဂွမ်းပိုဝ်းကလူဝ်၊ ဖြေး
 ငါခါခါခါ၊ ကိတ်၊ တင်းခွဲးဂွမ်း သုတ်သိခါခါ၊ ပခါ
 ငါခါခါခါ၊ တီးလှိုဝ်းလဝ်း၊ ဖြေးပီခါခါခါ၊ ကခေတ်
 ခွဲး ဝီင်းကျေးရီခေတ်၊ ထု ကခေတ်ပီခါ ခါခါခါခါ
 ဂၢင်း လွတ်တင်းကပျီတ်၊ ဂွမ်းပိုဝ်း၊ လဝ်းယေ၊ သု
 ခရိတ် ခလးလံးခါမ်၊ တၢင်းကခေတ်ဂွဲးဂွဲးမူတ်း
 လၢင်း၊ တင်းလံ၊ ကိတ်၊ တင်း ခါခါခါခါခါ
 သုးတွင်းပထမကျေး၊ တီး၊ ချေး၊ မုတ်၊ သီင်လဝ်း
 ဂွမ်း လဝ်းယေ၊ သု ဂွမ်း၊ လံးခါမ်၊ မီးတင်းသီင်
 တင်းလူင်ခါခါခါ။ လဝ်းခါခါခါခါခါခါ
 ဂုလ်းကခါ၊ လှို။ လဝ်းသုကျေးလှို၊ ကျေး။
 ၃ ဂွဲးကျေးလှို၊ ကိတ်၊ တင်းတၢင်းခါခါ ကခေတ်ပီခါ
 တီး၊ လဝ်းယေ၊ သုခရိတ် တင်းပေးဂွမ်း ဖြေးပီခါ
 လဝ်းခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ၄ ဂဝ်ယွင်းယေး၊ ဖြေးပီခါခါခါ၊ တၢ၊ သေ၊ ကခါ၊ ထၢတ်၊
 ဂွမ်းပိုဝ်းကျေးလှို၊ ဖြေးပီခါခါခါ၊ ကခေတ်ပီခါ
 ခွဲး လဝ်းယေ၊ သုခရိတ် ခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ၅ ဂွမ်းပိုဝ်း သုလံးခါမ်၊ မီးတီခါခါခါ တၢင်းလၢတ်၊
 တၢင်းလၢ ကိတ်၊ တင်းလၢခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ၆ ပိုဝ်းမခါခါခါခါခါခါ သၢဂ်၊ သေ၊ ကခါခါခါခါခါခါ
 လွင်း လဝ်းခါခါခါ ခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ၇ ကျေး။ ပိုဝ်းခါခါခါခါခါခါ ကခါခါခါခါခါခါခါ
 ထၢ၊ တၢင်းကခါခါခါခါခါခါ လဝ်းယေ၊ သုခရိတ်
 တၢင်းပေး၊ မုတ်၊ ခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ၈ သုယင်းကခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ဝိလိုလို၊ သုကျေးလှို၊ သေလိုလိုသေပိုင်ခါခါခါ
 လံးမီး
 တၢင်းကခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ၉ ခါခါခါခါခါခါ သုတၢင်းဂၢင်းလွတ်တင်း တီးကခါခါခါ
 ကပျီတ်၊ ခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ၁၀ ထိုင်ဂွတ်၊ တီးသုတ်တီးဂွဲး ပုခါခါခါခါခါခါ
 ဖြေးပီခါ
 လဝ်း ကခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 မိတ်သဂု၊ ယလှိုလှိုဂခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 လဝ်းယေ၊ သု
 ခရိတ် ခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ

ဂွဲးမီးတၢင်းကခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ

၁၀ ပီးခွဲးခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ဂွဲးမီးကခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ဖါတ်၊ ကခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 မီးတၢင်းကခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ကခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ဂဝ်ကိတ်ခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 လဝ်းယေ၊ သု
 ခရိတ် ခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ၁၁ ပီးခွဲးခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 သုကျေးခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ယင်း
 ကခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ထုဂ်၊ ကခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 မီးတၢင်းကခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ၁၂ ကခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ၁၃ ဝါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 လဝ်းခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 မီးတၢင်းကခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ဖါတ်၊ ခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ဝံ၊ ခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ပပံတီလၢမ်၊ ခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ၁၄ လိုဝ်သေ ခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 တင်း ခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ၁၅ ဖြေးပီခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ပိုဝ်းခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ဖါတ်၊ လံးဝါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ၁၆ တူင်လဝ်းဂဝ်။ ခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 တီးဂွဲးဂွဲးဂွဲးဂွဲးဂွဲးဂွဲးဂွဲးဂွဲးဂွဲးဂွဲးဂွဲးဂွဲး
 ၁၇ လိုဝ်သေခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ဂဝ်လံးပခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ၁၈ တၢင်းကျေး ဂဝ်ကခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 လဝ်းခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ၁၉ ဂွဲးလံးပခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 မခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 ဂဝ်မုတ် ဂွဲးလံးကျေးလၢတ်၊ ကျေးသတၢင်းသိုဝ်းပျေး
 ကျေး။ ကခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 လံးလၢလံးလၢလံးလၢလံးလၢလံးလၢလံးလၢလံးလၢလံးလၢ
 ၂၀ ပီခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ
 မီးတၢင်းကခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါခါ

၃

ရှမ်းပီခမ်ဂူခင်းဂိုတ်းဂွမ်ဂခမ်

ဝိုခင်းတောင်းကခမ်လိုဂ်ကခမ်လမ်, ပိင်,လျှ,ကြေးပီခမ်
 လမ်း; ကခမ်ထီ,ယင်,ဝိုလူဝ်;ဂမ်,ဟေ,ကမ်,ပံ,ခတ,
 ပံ,မိး။ ရှမ်းပီခမ်မူခမ်ဟင်းသရေ,ရှမ်းခခမ်ကျေး။
 ၈ ပိင်,လျှ,ခခမ်လိုင် ခုခမ်လေးဂီ,တင်းလံ၊ ကမ်,ဂူ,
 သေကျေသေဂူခင်း။ ပေးခပ်ဂူလိုင် ခပ်တမ်းကမ်,
 ကပ်လမ်း;ကခမ်မူခမ်ဟင်းယံ,ခေ,ခခမ် တွမ်,ဝိုဂျေး
 ၉ ခိုဝ်သပ်လမ်းတေးမိုဝ်း။ မိခင်းခင်,ကခမ်မေးခင်းဂျမ်း
 လိမ်း;ခလေးဝျး- လွင်းတောင်းလိုင်းကခမ်ကြေးပီခမ်
 လမ်း;ခမးဂိုခင်းဝို ပုခင်းခပ်လိုင်းကခမ်ဂှမ်ခင်းလမ်း;
 ခခမ်။ တျဂူခင်းကမ်,ဂူခမ်။ ဂူဂူခင်းကမ်,ငိခင်း။ ဂူဝ်
 လိုဂ်ဂူခင်းကမ်,ဂျမ်း,ကမ်,ပွင်။ လွင်းတောင်းလိုင်းခခမ်
 လိုင်။ ကြေးပီခမ်လမ်း; ကပ်ဝိုလိုလ်,လမ်း;ဟေလ်,ကွမ်,
 ၁၀ ခခေပျေးတီးရှမ်းကျေး။ ဝိုလိုလ်,လမ်း;ခခမ် လီတ်း
 တူလ်းလွင်းတောင်းဂျေးမီးတင်းသိင်;တင်းလူင် တေး,
 ထိုင်ဂူတ်း; လွင်းတောင်းကခမ်လိုဂ်ကခမ်လမ်,ကြေး
 ၁၁ ပီခမ်လမ်း;လိုင်းခခမ်ကျေး။လွင်းတောင်းကခမ်လမ်း;
 သိင်,ဂခမ်တင်းဂူခင်းခခမ် လိုဝ်သေလ်ဝိုလိုလ်,ဂူခင်း
 ကခမ်မီးယူ,ဂျေးခင်းမခင်းခခမ် ဟေးလ်ကမ်,ဂူ။ မိုခမ်
 ခခမ်,ခခမ် လွင်းတောင်းကခမ်လမ်း;သိင်,ဂခမ်တင်း
 ကြေးပီခမ်လမ်း;ခခမ် လိုဝ်သေဝိုလိုလ်,ကြေးပီခမ်
 ၁၂ လမ်း;ခခမ် ဟေးလ်ကမ်,ဂူ။ ရှမ်းကမ်,လံ;ခခမ်,ကပ်
 ဝိုလိုလ်,လေးဂီ,။ လံ;ခခမ်,ကပ်ဝိုလိုလ်,လမ်း;ကခမ်
 လုဂ်သေဂျေးတီး;ကြေးပီခမ်လမ်း;မေးခခမ်ခလေး; ရှမ်း
 ရှမ်းလံ;ဂူ, လွင်းတောင်းကခမ်ကြေးပီခမ်လမ်း;ပခမ်ဝို
 ၁၃ လိုင်းခခမ်ကျေး။ ရှမ်းကမ်,ကပ် ချမ်းကခမ်ကပ်
 တင်းပိင်,လျှ, ကခမ်ဂူခင်းသွခမ်ပခမ်ခခမ်ခလေး;
 ကျေးလမ်း;။ ရှမ်းကပ်တင်းဂျမ်းကခမ် ဝိုလိုလ်,
 မူတ်းလင်,လမ်း; ဟေလ်,ကွမ်,ခခေပျေး လွင်းတောင်း
 ကခမ်လမ်း;သိင်,ဂခမ်တင်း ဝိုလိုလ်,လမ်း;ခခမ်ခလေး;
 သင်,သွခမ်ကျေးလမ်း;ကျေး။
 ၁၄ ဂူခင်းကခမ်မီးလေး,တိုပဂတိုဂူခင်းခခမ် ကမ်,ခခမ်,
 ကမ်,ကပ် လွင်းတောင်းကခမ်လမ်း;သိင်,ဂခမ်တင်း
 ဝိုလိုလ်,လမ်း;လိုင်းခခမ်။ လင်;ထင်, ပီခမ်ကခမ်
 ဝိုင်းခလေး; မခင်းကမ်,ဂူကမ်,ဂူခမ် ကခမ်လမ်း;သိင်,
 ၁၅ ဂခမ်တင်းပိုလိုလ်,လမ်း;ခခမ်။ဂူခင်းကခမ်မီးပိုလိုလ်,
 ပဂတိုလမ်း; ခံ;လ်လွင်းတောင်းဂျေးမီးတင်းသိင်;တင်း
 လူင်ခလေး; ဂူကျေး။ ခင်းဝေးခခမ်သေကျေး; မခင်း
 လမ်း;ခခမ်လိုင် ဟေးလ်သေကျေသေဂူခင်း ကမ်,တီပံ
 ၁၆ တတ်းလံ;။ ဟေးလ်ဂူလ်ထေး,ဝရျကြေး ရှမ်းလံ;သင်,
 သွခမ်မခင်းလမ်း;။ ရှမ်းလမ်း; လံ;ခခမ်,ကပ်လ်လမ်း;
 ခရိုလ် ကျေး။

၁ ပီးခွင်ခပ်ဂိုလ်း။ ဂပ်ကမ်,လင်;ကျေးလမ်း;တီး;သူ
 လိုဝ်ခင်,ဂူခင်းကခမ်မီး ဝိုလိုလ်,ပဂတို ခခမ်။ ဂပ်
 လံ;ကျေးလမ်း;တီး;သူ လိုဝ်ခင်,ဂူခင်းကခမ်မီး
 ၂ လေး,တိုပဂတို ကိမ်,တင်း လိုဝ်ခင်,လမ်း;ကွမ်,ခင်း
 လမ်း;ခရိုလ် ခခမ်ဂူလ်းကျေး။ ပိုဝ်;ကခမ်သူကမ်,ပံ,
 ဂိခမ်ခူပံ;လံ; တောင်းဂိခမ်တင်း;ခူပံ;ခခမ်ခလေး; ဂပ်
 လင်,လံ;ကပ်ခခမ်ခခမ်သွခမ်ပခမ်သူ တေး,ထိုင်ဂူတ်း;
 ၃ မိုဝ်;လိပ်ခမ်ကျေး။ တေးလိပ်ခမ်ကျေး သူယင်းမီး
 တောင်းကခမ်ခခမ်ခခမ်,ဂခမ်။ တောင်းကခမ်ခခမ်ခခမ်
 တောင်းကခမ်ဟေတ်,ယခမ်ဂခမ်ယူ,ခလေး; သူပီခမ်
 ဂူခင်းလေး,တိုပဂတိုယူ,ကမ်,လ်;ဂိုဝ်း။ သူဂိုတ်းလွမ်း
 ၄ ထင်းလမ်း,ဂူခင်းလေးဂီ,ယူ,ကမ်,လ်;ဂိုဝ်း။ မိုဝ်;
 ကခမ်ကျေးခိုင်းဝေး; ဂပ်ပီခမ်တခေပေး ပေးလူ ကျေး;
 ၅ ဝေးခခမ်လေး;။ ကျေးခခမ်ရှမ်း;သမိုဝ်;ပီခမ်တခေပေး ကျေး,
 ပေးလူ ကျေး။ ဝေးခခမ်ရှမ်း;မခင်းယူ,ခလေး;
 သူပီခမ်ဂူခင်းလေး,တိုပဂတိုယူ, ကမ်,လ်;ဂိုဝ်း။
 ၆ ပေးလူ ပီခမ်ဟေးလ်။ ကျေးပေးလူ ပီခမ်ဟေးလ်။
 ပီခမ်ဂူခင်းတင်,တီး;သီ,လီခမ်ကမ်,လ်;။ ဂျေးခင်,
 ကခမ် ထေး,ဝရျကြေးပီခမ်လမ်း;ကိတ်းလူပခမ်ကခမ်
 ၇ ခခမ် ပီခမ်ထမ်း,မကြေး, ကခမ်ရှမ်း;သူဂူတ်း;ထိုင်တင်း
 ၈ ကခမ်ယုမ်,မတ်းကျေး။ ဂပ်ပီခမ် ကျေးကခမ်ဟေတ်,
 သွမ်းကျေး။ ကျေးပေးလူ ပီခမ်ကျေးကခမ်ဂူတ်းခခမ်
 ၉ ကျေး။ ကျေးကခမ်ရှမ်းယု,မေးခခမ်လမ်း;။ ပီခမ်ကြေး
 ၁၀ ပီခမ်လမ်း;ကျေး။ ကျေးကခမ်ဟေတ်,သွမ်းခခမ် ကမ်,
 တတ်းခိုင်း,လံ;။ ကျေးကခမ်ဂူတ်းခခမ်ခခမ်ကျေး;
 ကမ်,တတ်းခိုင်း,လံ;။ ကြေးပီခမ်လမ်း; ကခမ်ရှမ်း;
 ၁၁ ယု,မေးခခမ်ဂူလ်း တတ်းခိုင်း,လံ;ကျေး။ ဂူလ်းကျေး
 ကျေးကခမ်ဟေတ်,သွမ်း; ကိမ်,တင်း ကျေးကခမ်ဂူတ်း
 ခခမ်ခခမ် ပီခမ်ကခမ်လိပ်ဂခမ်ခလေး; လွမ်းခင်,
 ကခမ် တူဝ်လမ်း;ဂပ်,ဂိုတ်း ရှမ်း;ခခမ်ရှမ်း;မခင်းခခမ်
 တမ်း;လံ;ခခမ်,ကျေးလ်;တူဝ်လမ်း;ဂပ်, ရှမ်း;ခခမ်ရှမ်း;
 မခင်းကျေး။
 ၁၂ ရှမ်းပီခမ် ကျေးကခမ်ဂိုတ်းဂွမ်ဂခမ်တင်းကြေးပီခမ်
 လမ်း;ကျေး။ သူပီခမ် ကျေးယံခမ်,ကြေးပီခမ်လမ်း;
 ကျေး။ တိုင်းရှမ်း;ကြေးပီခမ်လမ်း;ကျေးလ်;ကျေး။

လင်းယေ,သုပီခမ်ငင်းဂျာဂ်;

- ၁၀ လွမ်းခင်,ကခင်ဂင်လံးခါမ်, ဂျေးလူးတြေးပီခမ်လင်းခခေန်၊ ဂပ်ပီခမ်လိုဝ်ခင်, လၢဂ်းသမးတြေးလူင်ကခင်လၢဂ်းလီမ်ခခေန်ခလး၊ ချးငင်းဂျာဂ်တိုဂ်းကျေး။
- ၁၁ ဂူခင်းတၢင်း,ဂျေ သမ့်ထၢပံးထီင်းခလးခတ,ဂီတီးကျေး။ ခွ်းဝးခခေန်သေကျေး တေလံးထၢပံးထီင်းခလးခတ,ဂီတီးလိုဝ်ခင်,ဂူဝ်ဝးခခေန်၊ ဂ်းဂျေးဂျေး
- ၁၂ ဂူခင်းဂီတီးသတီသေဂမ်း။ လွင်းမခင်းလမ်း လိုဝ်သေငင်းဂျာဂ်တိုဂ်းကခေန်ချးပိုမီးယူ, ကခမ်ပီခမ် လင်းယေ,သု ခခေန် ဖူးလုံကမ်,ချးငင်းဂျာဂ်တိုဂ်းတၢင်း,
- ၁၃ လိုဝ်တၢင်း,ကခေန်လံး။ ဂျေးခိုဝ်ငင်းဂျာဂ်တိုဂ်းခခေန်ပေးခပ်ကပ် ခမ်း၊ ငိုခင်း၊ သီင်လီ၊ မုံ၊ ယိုဝ်း၊ဖိုင်းသေခလး ထၢပံးထီင်းခတ,ဂီတီးလိုဝ် တၢင်းဂီတီးဖွဲတၢင်းဂီတီးမခင်း တၢင်းထၢင်း,သးမး ခွ်းခိုင်,ဝခင်းကခမ်ဖုလုံ,ကွဂ်,ခခေန်ပျးခခေန်ကျေး။ တၢင်းလံးခါမ်,ကပ်တၢင်းဖွဲသေခလး လီတီးတူလ်း တၢင်းဂီတီး ကခမ်ဂူခင်းဂျေးဂီတီးခခေန် ပီခမ်တၢင်းဂီတီး
- ၁၄ လိုဝ်ခင်,ဂူဝ်ခခေန်ကျေး။ ပေးတၢင်းဂီတီး ဂျေကခမ်ထၢပံးထီင်းခလး ခတ,ဂီတီးဂျေးခိုဝ်ငင်းဂျာဂ်တိုဂ်းခခေန် မခင်းခိုင်,လိုဝ် ဂျေးခခေန် တၢင်းလံးခါမ်,
- ၁၅ ကကျူးကျေး။ ပေးတၢင်းဂီတီးဂျေးခခေန် မီးဖွဲလိုဝ်မီးမုတ်းဂျေ,လိုဝ် ဂျေးခခေန် တၢင်းသုမ်းကျေး။ ဂူလ်းဂျေး မခင်းတၢင်းဂူတီးထိုင်တၢင်းကခမ်ခဂ,ချွတ်းကပ် မိုခမ်လိုဝ်ခင်,ဂျေးကခမ်လွတ်းတၢင်းဖွဲခခေန်ယူ,ကျေး။
- ၁၆ သူကမ်,ဂူ လွင်းကခမ် သုပီခမ်ပီဂ်မခမ်,တြေးပီခမ်လင်းခလး၊ ဝီလိုလ်း,တြေးပီခမ်းလင်း၊ ဂိုင်းဝၢင်းယူ,
- ၁၇ ဂျေးခွ်းသူခခေန်ဂိုဝ်။ ပေးဂျေးခိုင်း ယူပီတီးပီဂ်မခမ်,တြေးပီခမ်လင်းလိုဝ်၊ ဂျေးပီခမ်လင်း တၢင်းယူမခင်းပီတီးကျေး။ပီဂ်မခမ်,တြေးပီခမ်လင်းခခေန်မုတ်းလၢင်း,ကျေး။ သူကျေး ပီခမ်ပီဂ်မခမ်,လင်းခခေန် ကျေး။
- ၁၈ ယူ,ပေပီတိုလီခမ်တူင်လင်းဂပ်,။ ခွ်းသူခခေန် ပေးသေဂျေးသေဂူခင်းထၢင်း, တူင်လင်းဂပ်, ပီခမ်ဂူခင်းမီးပိုင်,လျးခွ်းလေးဂီ, ဝးခခေန် လိုဝ် ဂ်းမခင်းပီခမ်ဂူခင်းဂိုဝ်းယဝ်လင်း, ဂ်းလံးပီခမ်ဂျေးကခမ်မီးပိုင်,လျးသေဂမ်း။ လွင်းမခင်းလမ်း၊ ပိုင်,လျး,လေးဂီ,ခခေန်ပီခမ်ကခေန်ဂိုဝ်း ဂျေးတီးဖု,ခေးတြေးပီခမ်လင်းကျေး။ ကခမ်မးခွ်းဂျာမင်းလိဂ်းခလးဝးလမ်း- မခင်းလင်းသီင်းကပ် ခပ်လိုဝ်ကခမ်မီးပိုင်,လျး,ခွ်းပရီခယ,ခပ်
- ၂၀ ခခေန်ကျေး။ ဝးခခေန်,ခခေန်ကျေး။ သမ့်မးထီင်းဂမ်းခိုင်းခလးဝးလမ်း- ထၢ,ဝရူတြေးပီခမ်လင်းဂူတၢင်းဂျာမင်း,တၢင်းပွင်ခပ်လိုဝ်ကခမ်မီးပိုင်,လျး, ခခေန်ပီခမ်လံးလံးကမ်,ပွင်,လွင်းဂျေးသင်ခခေန် ယူ,ကျေး။

- ဝးခခေန်,ခခေန်ကျေး။
- ၂၁ ပေးပီခမ်လိုဝ်ခင်,ခခေန်လိုဝ် ယူ,ပေဂ်းဖူးလုံ ကပ်,ဝၢင်းမူင်မီခမ်လွင်းဂူခင်း။ လွင်းတၢင်းဂျေးမီးတၢင်းသီင်းတၢင်းလူင် ပီခမ်ပုခင်းသူကျေး။ ပေးလု သေကမ်,ဝး၊ ကျေး,ပေးလု သေကမ်,ဝး၊ ဂေ,ဖေသေကမ်,ဝး၊ လေးဂျေးခခေန်သေကမ်,ဝး၊ တၢင်းကခမ်ကသၢဂ်းလိဂ်းသေကမ်,ဝး၊ တၢင်းတံသေကမ်,ဝး၊ လွင်းတၢင်းသိုဝ်းခေးတီးတၢင်းသေကမ်,ဝး၊ လွင်းတၢင်းကခမ်တၢင်းမးဂမ်းလိုခင်းခခေန်သေကမ်,ဝး၊ လွင်းတၢင်းဂျေးမီးတၢင်းသီင်းတၢင်းလူင်
- ၂၃ လိုဝ်ခင်းခခေန်ပုခင်းသူကျေး။ သုပီခမ်ပုခင်း လင်းခရီလုံကျေး။ လင်းခရီလုံကျေး ပီခမ်ပုခင်းတြေးပီခမ်လင်းကျေး။

၄

လုံသဖေးကူခင်းကွခမ်,ချးတီမ်,တမခမ်,လင်း

- ၁ ဂ်းပိုခင်းတၢင်း,ဂျေ မၢတ်းဂုပ်းပီခမ်ဂူခင်းလုံဂူခင်းသို့လင်းခရီလုံ၊ ဖခေန်,တၢ,လုင်းကခမ်ပွဲတၢင်းကခမ်လိုဝ်ကခမ်လမ်း,တြေးပီခမ်လင်းခခေန်သေဂမ်း။
- ၂ ဖခေန်,တၢ,လုင်းကခမ်ဝးခခေန် တၢင်းလံးမီးသီတီး
- ၃ လၢ,ကျေး။ ပီဂ်သမ့် သူတၢင်းပိုခင်းတၢင်း,ဂျေ လီ,ယၢင်း,ဂပ်သေကျေး ဂပ်မၢတ်း,ပီခမ်ကခမ်လီဂ်ကခမ်ကွခမ်,ဂူလ်းကျေး။ ဂပ်ယင်းကမ်,လီ,ယၢင်း,တူင်
- ၄ လင်းဂပ်,။ လုံတူင်လင်းဂပ်, မုတ်းသိုခပ်လၢင်း,ယူ,ကျေး။ ခွ်းဝးခခေန်သေကျေး ဂပ်ကမ်,ဝးဂပ်ကမ်,ဖခေန်ပိုင်း။ ဂျေးကခမ်လီ,ယၢင်း,ဂပ်လမ်း ပီခမ်
- ၅ ထၢ,ဝရူတြေးကျေး။ ဝှပ်းခခေန်လုင်းကခမ်လင်းတြေးကမ်,ပံ,ပေး,မးခခေန်လိုဝ် ယူ,ပေလီ,ယၢင်း,ဂျေးသင်။ မခင်းလင်းတၢင်းဂ်း လွင်းတၢင်းကခမ်သိုဝ်,ပိုမီးပံးပံးဂျေးခခေန်ကခမ်လမ်းသီင်,လိုဝ်ခခေန် ပိုတ်,လီင်းခလး တၢင်းဂျာမင်း,တၢင်းပွင်ဂူင်လုံတၢင်းလံးတၢင်းလံးထၢင်း,သးမးကျေး။ မိုဝ်းခခေန် ဂျေးဂျေးဂူခင်းဂွင်းဖွဲဂွင်းမခင်း တၢင်းလံးခါမ်,တၢင်းကခမ်တြေးပီခမ်းလင်းယုဂ်းလွင်းကျေး။
- ၆ ပီးခခေန်ခပ်ဂီလ်း၊ ထွဂ်းလုလ်းကကျူးသုသေခလးဂပ်တၢင်း ကျေး,ပေးလု ဂီတီးဂ်းပီခမ်ပုင်,သၢဂ်းသေ,တီးသူ ခခေန်,ဂူဝ်သူတၢင်းထွဂ်းလုလ်းဂုပ်းသေခလးဂူလွင်းကခမ်ဝး သူကမ်,လံးပုခေန်လံးလုံဝ်ဂျာမင်းလိဂ်း၊ ကမ်,လံးမီးဂူင်လုံမး,ခေးပီခမ်သုင်၊ ကမ်,လံးဂီဂ်ကျေးခိုင်းသေယဝ် သမ့်ထီင်ပီတီးကျေးခိုင်းခခေန်ကျေး။
- ၇ လွင်းမခင်းလမ်း၊ ဖူးလုံဂီတီးဂ်းသူပီဂ်,ပိုင်,ဂခေန်။ ပေးသူယင်းကမ်,ခါမ်,ကမ်,ကပ်လိုဝ် သူတၢင်းမီးဂီ

သင်။ ပေးသူမီး ခွပ်းပိုင်းလုံးခါမ်၊ကပ်လိုင်၊ ဂြိတ်း
သင်ဗလး၊ သူဂြိတ်းခင်၊ဂှင်းကမ်၊လုံးခါမ်၊လုံးကပ်
သေဗလး၊ မီးတင်းကမ်ကပ်၊တပ်းယူ။

တင်းကမ်လိတ်းတုလ်းတမာခင်၊လဝ်း

- ၈ ယင်းကမ်၊ပုးဂှင်းဗလး၊ တေးလိတ်းခို သူကပ်၊တိမ်
ဝံ့ယဝ်။ တင်းမီးခိုခင်းယဝ်။ လာမ်၊လေးယူ၊လိတ်
ခင်၊ခုခင်ဂှေ့ခမ်းယဝ်။ ခင်၊ဂြိတ်းဂှင်းတင်းမီးကမ္ဘာင်
ကမ်လုံးလာမ်၊လေးလူလ်းဂမ်တင်းသူလိုင် ဂှင်းမီး
ကလုပ်၊ နှဲးဂှဲးသူလာမ်၊လေးကမ္ဘာခင်၊ခင်ပီခင်ကျေး။
- ၉ လွင်းမခင်းလမ်း ဂပ်ထိုင်၊ ငြေးပီခင်လဝ်း၊ ကပ်ဂှင်း
လိတ်းကမ်ပီခင်တမာခင်၊လဝ်းလိတ်းခို ကွမ်၊ခခ
မိုခင်လိုင်ခင်၊ဂှခင်းကမ်ခါခါခင်းဝံ့ ပုခင်းကမ်တင်း
လုံးခါမ်၊တံလိတ်းခိုခင်းခခခင်ကျေး။ ဂှင်းပီခင်ကျေး
ကမ်လုံးခါမ်၊တင်းကမ်ခခပျုခင်းပွဲး ပုခင်းကမ်
ပိုခင်းတင်းတုလ်း ဂှဲးတီးဟံ၊ခေးဂှခင်းလေးဂီ၊
ကိတ်၊တင်း ဟံ၊ခေးတမာခင်၊ဂင်ဂှပ်တင်းလံ၊
- ၁၀ ခခခင်ကျေး။ ဂှင်းပီခင်ဂှခင်းခိုင်းပုခင်း၊ လဝ်းခရိလိုင်
ကျေး။ သူပီခင်ကျေးကမ်မီးပိုင်၊လေးခင်း လဝ်းခရိလိုင်
ကျေး။ ဂှင်းပီခင်ကျေးကမ်ဂှင်းလိတ်းဂှင်းခေး၊ကျေး။
သူပီခင်ကျေးကမ်ဂှင်းဟံ၊ဂှင်းလိုင်ကျေး။ သူပီခင်ကျေး
ကမ်မီးသရေ၊ကျေး။ ဂှင်းပီခင်ကျေးကမ်လုံးခါမ်၊
- ၁၁ တင်းကမ်ကပ်ကပ်ကျေး။ တေးထိုင်ဂှတ်းမိုဝ်း
လိတ်းခို ဂှင်းလုံးဂှိတ်းယာတ်းတင်းခင်တင်းခုပ်း
ယူ၊ကျေး။ လုံးတွင်မံးယူ၊ကျေး။ လုံးမီးတင်း
ကမ်ကမ်၊မီးခုပ်းလိတ်းယူ၊ကျေး။ လုံးခါမ်၊တင်း
ကမ်ပိုခင်းခင်၊လက်းခင်းသေး ယံခင်ထုပ်ယူ၊ကျေး။
ပီခင်ကျေးကမ်ကမ်၊ထုပ်ကမ်၊ဂှခင် တီးယူ၊တီးသပ်း
- ၁၂ ကျေး။ ပီခင်ကျေးကမ်လုံးကပ်မိုဝ်းတုပ်လဝ်းဂပ်၊
ဂြိတ်းကမ်ယာပ်၊ကမ်ခိုတ်းယူ၊ကျေး။ မိုဝ်းကမ်
လုံးခါမ်၊တင်းကမ်သေသွမ်းလိုင် ဂြိတ်းမိတ်းတု၊
ကျေး။ မိုဝ်းကမ်လုံးခါမ်၊တင်းကမ်ခင်၊လက်း
- ၁၃ ငီခင်းသေးလိုင် ယိုခင်ခါမ်၊ကျေး။ မိုဝ်းကမ်လုံးခါမ်၊
တင်းကမ်ယာပ်၊လေးလိုင် တွင်းပာခင်၊ကျေး။ ဂှင်း
လုံးပီခင်လိုင်ခင်၊ကမ်ဂှင်းဂှိတ်၊ ဂှဲးခင်းလေးဂှခို
ဗလး၊ လုံးခါမ်၊လိုင်ခင်၊မုခင်း၊ ကမ်ကပ်ယူးပတ်း
ကွမ်၊ဂှဲးတီးဂှဲးလိတ်းခခခင် တေးထိုင်ဂှတ်း မိုဝ်းလိတ်
ခိုကျေး။ ဂပ်တိမ်၊လိုင်ခင်၊ခင် ဂှဲးသူကပ်ကပ်ကမ်၊
လုံး။ ဂပ်မာတ်းသူပီခင်လိုင်ခင်၊လက်းဂှိတ်းဂပ်ဗလး
- ၁၄ ဂပ်ပခင်သတီကျေး။ ပီခင်သမိသူမီးတြု၊မုခင်၊ခိုင်း
ကမ်သွမ်ပခင်သူလွင်း၊ လဝ်းခရိလိုင် သေကျေး သူ
ကမ်၊မီးပေးခင်မေးထိုင်၊ထိုင်၊ခခခင်။ ခွပ်းပိုင်းတြု
သတင်းသိုဝ်းပျုးဗလး၊ ဂပ်ဂှဲးသူဂြိတ်းလိတ်းပီခင်မေး
- ၁၆ ခင်း လဝ်းခရိလိုင် ယဝ်။ ပိုဝ်းခခဗလး၊ လွင်းခင်၊ဂြိတ်

- သူတင်းကမ်ကျေး လိုင်ခင်၊ကမ်ဂပ်ကမ်ကျေးခခခင်
လိုင် ဂပ်တိုင်းယုင်းတွင်းပာခင်၊သူကျေး။
- ၁၇ ခွပ်းပိုင်းခခဗလး၊ ဂပ်ပွဲးလုံ တိမေးသေ၊၊ လက်းဂှိတ်းဂပ်
ကမ်မီးသိတ်းလေးခင်းလင်းငြေးခခခင် ချုးတီးသူ
ကျေး။ မခင်းတင်းဂှဲးသူ နှဲးလုံလုံးခင်းလုံထုပ်လွင်း
တင်းကမ်တင်းကျေး ကမ်ဂပ်ကမ်ကျေးခင်း လဝ်း
ခရိလိုင် လွမ်းဂှဲးခင်၊ကမ်ဂပ်သင်၊သွမ်ဂှဲးတီးဂှဲး
လိတ်း ခင်းလိတ်းလဝ်းဂှဲးမီးတင်းသိတ်းတင်းလိုင်
ခခခင် ကျေး။
- ၁၈ ခွပ်းပိုင်း၊ ဂမ်းဗွင်းထိုင်၊ ဂပ်တင်းကမ်၊မေးတီးသူ
ယဝ်ဗလး၊ ခပ်မီးမေးခေးတင်းကမ်လုံသင်ယူ၊ကျေး။
- ၁၉ ဂုလ်းဂှဲး ပေးလင်းငြေးမီးကလုပ်၊လိုင် ဂပ်တင်း
လိတ်းမေးကျေး။ ခင်၊ကမ်ဂပ်မေးခခခင်လိုင်ဂပ်တင်း
ဂှဲးလုံးဂှဲးလိတ်း ခွမ်းခင်လိတ်းကမ်မေး၊ခေးသင်ခခခင်
ဂုလ်းကမ်၊ဂှဲး ဂှဲးလုံးဂှဲး ခပ်မီးတခင်းခုပ်းကီသင်
- ၂၀ ခခခင်ကျေး။ လွင်းမခင်းလမ်း မိုင်းငြေးပီခင်လဝ်း
၂၁ ဗတ၊ပီခင်ခင်းခွမ်းကမ်၊လုံး။ ဗတ၊ပီခင်ခင်းတခင်း
ခုပ်းကျေး။ သူမီးကလုပ်၊လိုင်ခင်၊ဂြိတ်။ ဂပ်တင်းလုံး
ကပ်တင်းခွမ်ဂြိတ်းမေးတီးသူဂြိတ်။ ကမ်၊ခခခင် တင်း
လုံးကပ်တင်းမိတ်းတု၊ တင်း လုံကမ်ချုးတိမ်၊
ခခခင်မေးဂြိတ်။

၅

**တင်းကမ်ဂြိတ်း
မေ၊ထိုင်၊ကမ်ကမ်၊တြုး**

- ၁ လွင်းတင်းကမ်ဂြိတ်းမေ၊ထိုင်၊ကမ်ကမ်၊တြုး၊
ကမ်ယင်းကမ်၊တွမ်လုံးခင်းခင်း ခင်းဂှခင်းကမ်ကမ်၊
မီးဟေး၊သု၊၊ ကမ်ဝေး၊ တင်းကမ်လက်းလံးသိမ်း
ကပ်မေးပေးတုပ်လဝ်းဂပ်၊ခခခင်၊ မီးယူ၊ဂှဲးခင်းသူ
ကမ်ဝေးခခခင်၊ လွတ်၊တုပ်ဂှဲးဂှဲးတီးဂှဲးလိတ်းယဝ်။
- ၂ သူမီးလုံမေးခေးပီခင်သင်ကျေး။ သူယင်းကမ်၊မံးလုံ
လိတ်းလုံ ဂှဲးလုံးဂှဲးကွမ်၊ပီတ်း၊ ကေးကမ်ဂြိတ်းလိုင်
၃ ခင်၊ခခခင်ခခခင်လိုင်ပေ။ ပိုဝ်းခခခင်၊ ပီခင်သမိတုပ်
ခင်းဂပ် ကမ်၊မီးယူ၊ဂှဲးတီးသူသေကျေး၊ ပီခင်လုံ၊ဂပ်
မီးယူ၊လူလ်းတင်းသူကျေး။ တေးလိတ်းခို ဂပ်လိတ်
၄ ယာပ်၊ကျေးကမ်ဂြိတ်းလိုင်ခင်၊ခခခင်ခခခင် မိုခင်လိုင်
ခင်၊ဂပ်မီးယူ၊လူလ်းဂမ်တင်းသူခခခင်ယဝ်။ သူလူ
၅ ခခခင်တုမ်ခခခင် ဂှဲးခင်းလိတ်းသိတ်းခေး၊မေးလဝ်းဂှင်း
လဝ်းယေ၊သူခရိလိုင် လူလ်းဂမ်တင်းပီခင်လုံ၊ဂပ်
သေဗလး။ ကိုင်တခင်းခုပ်းလဝ်းဂှင်း လဝ်းယေ၊သူ
ခရိလိုင် သေယဝ်။ ကပ်ကျေးခခခင် ကပ်ပခင်ခင်းမိုင်း
လေး၊တခင်း၊မေး၊ခခခင်၊ ဂှဲးတုပ်ခင်းမခင်းလုံးလူကျေး

ဧလး၊ ဤဝိသိသိ၊ မခမ်းလံးဂ္ဂုတ်းထိုင်တောင်းကခမ်
ဧဂ၊ ချွတ်းကပ် ခွံးဝခမ်း လဝ်းယေ၊ သုခရိလုံ ခခေ
တပျ။

- ၆ တောင်းကခမ်သုကုပ်၊ ဝါဝ်းခခေ ပီခမ်ကခမ်ကမ်၊ လီ
ကမ်၊ ထုတ်၊။ သုကမ်၊ ဂ္ဂု၊ လွင်းကခမ်လုံဝ်းပီခင်းကိတ်း
ခိုင်းဂ္ဂုလ်း လောင်းဂ္ဂုးခပ်းမုခမ်းလိဝ်းတင်းခွင်း ပွင်း
- ၇ ခိုခမ်းခခေဂ္ဂုပ်။ ခခေ၊ ဂ္ဂုပ် သုတမ်းပီခမ်ခပ်းမုခမ်းလိဝ်း
ကခမ်ခွင်းခိုင်း ကခမ်ကမ်၊ ပုးလုံဝ်းပီခင်းခခေလိုင်။
ဇီဝ်းပီခင်းလုံဝ်းပီခင်းကခမ်ဂပ်၊ မူတ်းမူတ်းတပျ။ လွင်း
မခမ်းလမ်း၊ လဝ်းခရိလုံ ကခမ်ပီခမ်သုတ်းကခမ်၊ ပုသ
ခ၊ ဂုဝ်းခခေ ပီခမ်ယိလုံတောင်းကခမ်ပုဂ္ဂိုလေ၊ ပုခမ်း
- ၈ ဂုဝ်းကျေး။ ပိုဝ်းခခေဧလး၊ ဧပ၊ ပီခင်းလုံဝ်းပီခင်းကခမ်
ဂပ်၊ ကိတ်းတင်း လုံဝ်းပီခင်းတောင်းကခမ်ဂ္ဂုမိုတ်း၊ တင်း
ကခမ်ဂုဝ်းဂ္ဂုပ်၊ လိုဝ်းခခေသေဧလး၊ ကခမ်ဂခမ်ကပ်
တင်း ခပ်းမုခမ်းကခမ်ကမ်၊ ပုးလုံဝ်းပီခင်းကခမ်ဝုး
တောင်းကခမ်ခပ်လောင်၊ တောင်းကခမ်ပွဲသီတ်းလေ၊
ခခေသေဧလး၊ ခမ်၊ ပွဲးတပျဂုဝ်း။

**တောင်းကခမ်လိတ်းသေးလီ၊ ယာင်၊
မေ၊ ထုင်၊ ကခမ်ကမ်၊ ကြေး**

- ၉ ခခေ၊ ဂ္ဂုပ် သုတမ်းကမ်၊ ဂ္ဂိုတ်းကျေဂ္ဂိုတ်းသေး၊ လုလ်း
ဂခမ်တင်း ခပ်လိုဝ်းကခမ်ဂ္ဂိုတ်းမေ၊ ထုင်၊ ကခမ်ကမ်၊
ကြေးခခေလိုင် ဂပ်လီ၊ ယာင်၊ တီမ်းဝ်းခွံးလိတ်းကျေး
- ၁၀ ဝု၊ တပျခိုခမ်ကခမ်တောင်းခခေယဝ်။ မိုဝ်းကခမ်
တီမ်းဝုးလုံဝ်းခခေ၊ ခခေခခေလိုင်။ ဂပ်ကမ်၊ ခွံးဝုး
သုတမ်းကမ်၊ ဂ္ဂိုတ်းကျေဂ္ဂိုတ်းသေး၊ လုလ်းဂခမ်တင်း
ဂုခမ်းလေးဂီ၊ ကခမ်ဂ္ဂိုတ်းမေ၊ ထုင်၊ ကခမ်ကမ်၊ ကြေး
ကခမ်လေးဇာယုခေလိုင်။ ကခမ်ဂ္ဂိုတ်းခပုဂ္ဂိုတ်းခခေင်၊
ဧလးဂ္ဂိုမ်ကပ်။ ကခမ်ဂုဝ်းဂ္ဂုပ်၊ ရုတ်းထုလုံဝ်းခခေ။
ပေးဝုးလုံဝ်းခခေ၊ ခခေလိုင် သုတမ်းလံးကွတ်း၊ သေ
- ၁၁ ဂုးခွံးလေးဂုးခွံးဂု၊ ကိုဝ်း။ ကခမ်ဂပ်ခွံးဝုးလမ်း
သုတမ်းကမ်၊ လံးဂ္ဂိုတ်းကျေဂ္ဂိုတ်းသေး၊ လုလ်းဂခမ်
တင်း ကျေကခမ်ဂုဝ်းဂခေဝုး ပီခမ်ပီးခွင့်ဂခမ်သေ
ဧလးသမ္ပိဂ္ဂိုတ်း မေ၊ ထုင်၊ ကခမ်ကမ်၊ ကြေး။ တောင်း
ကခမ်လေးဇာယုခေလိုင်။ တောင်းကခမ်ဂုဝ်းဂ္ဂုပ်၊ ရုတ်း
ထု။ တောင်းကခမ်လင်းခေးလင်းလင်။ တောင်းကခမ်
ဂိခမ်လဝ်းမပ်းဂမ်။ တောင်းကခမ်ဂ္ဂိုတ်းခပုဂ္ဂိုတ်းခခေင်၊
ဧလးဂ္ဂိုမ်ကပ်။ လိုဝ်းခခေကျေး။ ယု၊ ပေဂိခမ်ခုပ်း
လုလ်းဂခမ်တင်းမခမ်း ဝုးခမ် ဂပ်တီမ်းပခမ်ကျေး။
- ၁၂ ဂပ်တမ်းလံးလီ၊ ယာင်၊ ဂုခမ်းဂုးခွံးဂုတ်းလံးလိုင်
ခခေလုံဝ်းခခေ၊ ဂ္ဂုပ်။ သုတမ်းလံးလီ၊ ယာင်၊ ဂုခမ်းဂုး
ခွံးလိုင်လဝ်းတင်းလံးခခေကမ်၊ လုံးဂ္ဂုပ်။ ဂုခမ်းဂုး
- ၁၃

ခွတ်းလုံဝ်းခခေ ကြေးပီခမ်လဝ်းတမ်းလီ၊ ယာင်၊ ယု၊
ကျေး။ ဂုးဂုခမ်းဂုးဂုခမ်းမိုတ်းခခေ ကွတ်းပီခင်းသေ
ဂုးခွံးသုတပျ။

၆

ပီးခွင့်ဂခမ်ဂ္ဂိုတ်းကမူတေ၊ ဂခမ်

- ၁ ပေးသုခခေ၊ ဂခမ်ဂခမ် မီးတောင်းဇိတ်းတီးဂခမ်လိုင်
လွင်၊ သုတေဂု၊ ဂုးတီးလုမ်းကြေး ကခမ်ဂုခမ်းကမ်၊
သိုဝ်းတေ၊ လီ၊ ယာင်၊ ခခေဂ္ဂုပ်။ ကမ်၊ ခခေကျေး
သုတမ်းဂု၊ ခမ်၊ တောင်းကခမ်လီ၊ ယာင်၊ ကြေး ဂုးတီး
ဇာ၊ ခေးဂုခမ်းမူတ်းလောင်၊ တင်းလံး လီ၊ ယာင်၊ ခခေ
- ၂ ဂ္ဂုပ်။ လွင်၊ သုကမ်၊ ဂ္ဂုလွင်းကခမ်ဝုး ဂုခမ်းမူတ်းလောင်၊
တင်းလံး တမ်းလံးလီ၊ ယာင်၊ ကြေး မိုဝ်းလေးဂီ၊
ခခေဂ္ဂုပ်။ ပေးသုတမ်းလံးလီ၊ ယာင်၊ မိုဝ်းလေးဂီ၊ ခေ
လိုင် လွင်၊ သုကမ်ဂုတ်းလီ၊ ယာင်၊ ကမူ ကခမ်လီဝ်
- ၃ ကခမ်ကွခမ်၊ လိုဝ်းခခေဂ္ဂုပ်။ လွင်၊ သုကမ်၊ ဂ္ဂု၊ လွင်း
ကခမ် ဂုဝ်းတမ်းလံးလီ၊ ယာင်၊ ကြေး ခိုင်တမာခမ်၊
ဂင်ဂုတ်တင်းလံးခခေဂ္ဂုပ်။ ဂွပ်းဂ္ဂိုမ်းခေဧလး ထိုတ်း
လီ၊ ယာင်၊ ကမူ ကခမ်လပ်းသီင်၊ ဂခမ်တင်း လုဝ်း
- ၄ တု၊ ကသုဂ်းခေခခေ ကမ်၊ လုံးဂ္ဂုပ်။ ပိုဝ်းခခေဧလး
ပေးသုမီး လွင်းတောင်းကခမ်လီ၊ ယာင်၊ ကမူ ကခမ်
လပ်းသီင်၊ ဂခမ်တင်း လုဝ်းတု၊ ကသုဂ်းခေခခေ
လိုင် ဂ္ဂိုတ်းသင်ဧလး ကပ်ခပ်လုံဝ်းကခမ်ကမ်၊ ပေးမီး
- ၅ သေးခခေ ခခေခေခခေ ဂု၊ ကျေကခမ်တမ်းလံး
လီ၊ ယာင်၊ ကြေးခိုင်သုခခေ။ မိုဝ်းကခမ်ဝုးလုံဝ်း
ခခေ၊ ခေလိုင် ဂပ်ဝုးဂ္ဂိုမ်းသုကွတ်းကံကျေး။ ခွံးသု
ခခေ ကမ်၊ မီးကျေကခမ်မီးပိုင်၊ လု၊ သေကျေသေ
ဂုခမ်းဂ္ဂုပ်။ ကမ်၊ မီးကျေကခမ်တမ်းလီ၊ ယာင်၊ ဇေ၊
ဇျေခမ်၊ ကမူပီးခွင့်ခခေ၊ ဂခမ်ဂခမ်လံးခခေ သေကျေ
- ၆ သေဂုခမ်းဂ္ဂုပ်။ ပီးခွင့်ခခေ၊ ဂခမ်ဂခမ် ဂ္ဂိုတ်းကမူတီး
ဂခမ်ကမ်၊ ဂုး ဂ္ဂိုတ်းကမူတီးဂခမ် ဇာ၊ ခေးခပ်လုံဝ်း
- ၇ ကခမ်ကမ်၊ ယုမ်၊ မာတ်းခခေလိုင်ပေ။ လွင်းတောင်း
ကခမ်သုခခေ၊ ဂခမ်ဂခမ် ဂ္ဂိုတ်းကမူတီးဂခမ်ခခေပီခမ်
တီးကခမ်သုခမ်းဂုဝ်းကျေး။ ဂ္ဂိုတ်းသင် ကမ်၊ ခမ်၊
တင်ကခမ်ဇိတ်း။ ဂ္ဂိုတ်းသင်ကမ်၊ ခမ်၊ တင်းကခမ်
- ၈ ပီတုံလီခမ်။ သုပီးခွင့်ခခေ ကျေခိုင်းဧလးကျေခိုင်း
ခခေ၊ ဂခမ်ဂခမ် ဂ္ဂိုတ်းကမူတေ၊ ဂခမ်။ ဂိုမ်ကပ်ကုတ်
လု၊ ဂခမ်ယု၊ လိုင်ပေ။

**တၢ်းလံးလွင်းယောျ်တြးပီခင်လဝ်း
ခင်းတူဝ်ခခေင်ထျ်**

- ၉ လွင်းသုကၢမ်၊ဂူ လွင်းကၢမ်ဝၢ်း။ ခပ်လိုဝ်းကၢမ်ကၢမ်၊
တြးခခေင် တၢ်းကၢမ်၊လံးခါမ်၊ကမူလု၊မိုင်းတြး
ပီခင်လဝ်းခခေင်ဂိုဝ်။ ယျ်၊ပေကၢပ်ခိတ်းကပ်ပိုင်း။
၁၀ ဂေၤကၢမ်ဂီတိတ်းမေ၊ထုင်၊ကၢမ်ကၢမ်၊တြးလွံ။ ဂေၤ
ကၢမ်ဂုင်းခါ၊ရုဂ်းထုလွံ။ ဂေၤကၢမ်ခိတ်းပိုင်းမေ
ပိုင်းလွံ။ ဂေၤကၢမ်ခိတ်းပိုင်းခခေင်၊ခခေင်ဂီတိတ်းမေ၊ထုင်၊
၁၁ ဂခေင်လွံ ဂေၤကၢမ်လၢဂ်ကပ်ကုတ်လျ်၊ပိုင်းလွံ။ ဂေၤ
ကၢမ်လေၤပုၤခိတ်းလၢဂ်လွံ။ ဂေၤကၢမ်ခိတ်းလဝ်း
မဝ်းဂမ်လွံ။ ဂေၤကၢမ်လဝ်းခခေင်၊လဝ်းလဝ်းလွံ။ ဂေၤ
ကၢမ်ဂီတိတ်းခခေင်၊ခခေင်၊ဂီမိတ်းလွံလၢဂ်ခခေင်
တၢ်းကၢမ်၊လံးခါမ်၊ကမူလု၊ မိုင်းတြးပီခင်လဝ်းဂုလုး။
၁၂ မိုဝ်းကွခခေင်ခခေင် ပီဂ်သမ် ခင်းသုခခေင်ခခေင်
ပီခင်ဂုခင်းလိုဝ်ခခေင်၊ခခေင်ယု၊သေဂေၤ၊ တေၤလီဝ်
ခံ သုလံးဂွတ်းထိုင် တၢင်းကၢမ်သုဂ်းပွတ်းမုတ်း
လၢင်၊ခလး၊ သိုဝ်းတေၤ၊ခင်းခေၤ၊မုလုဝ်းသီင် လဝ်း
ယေ၊သု ကိတ်း၊တင်း ခင်းပိလိုလု၊တြးပီခင်လဝ်းဂုဝ်း
၁၃ ခခေင်ယဝ်။ ဂပ်မီးကၢမ်ခိတ်းလွင်းတၢင်းဂၢၤမီးတင်း
သီင်းတင်းလုင်လံးယု၊ကေၤ၊။ ဂုလုးဂၢၤ၊ လွင်းတၢင်း
ဂၢၤမီးတင်းသီင်းတင်းလုင်ခခေင် ပီခင်ကၢမ်ဂုဝ်းကၢမ်၊
လုး။ ဂပ်မီးကၢမ်ခိတ်းလွင်းတၢင်းဂၢၤမီးတင်းသီင်း
တင်းလုင်လံးယု၊ကေၤ၊။ ဂုလုးဂၢၤ၊ ဂပ်ကၢမ်၊ထုဂ်၊လီ
၁၄ ပီခင်ခါး၊ တီးလွင်းတၢင်းသေလိုဝ်သေမိတ်း။ တၢင်း
ဂိခင်တၢင်းခုလုးလိုင်၊ ပီခင်ပုခင်းတွင်ကေၤ၊။ တွင်ကေၤ၊
ပီခင်ပုခင်းတၢင်းဂိခင်တၢင်းခုလုးကေၤ၊။ ခင်းဝၢ်းခခေင်
သေဂေၤ၊ ဖြးပီခင်လဝ်း တၢင်းယုပီတိတ်းတင်းသွင်
လိုဝ်သွင်ပိုင်ကေၤ၊။ တူဝ်ခိတ်းခခေင် ပီခင်ပုခင်းမေ၊ထုင်၊
ကၢမ်ကၢမ်၊တြးကၢမ်၊လုး။ ပီခင်ပုခင်းလဝ်းတြး
ကေၤ၊။ လဝ်းတြးဂေၤ၊ ပီခင်ပုခင်းတူဝ်ခိတ်းကေၤ၊။
၁၅ ဖြးပီခင်လဝ်း ဂုးလဝ်း၊တြးလုဂ်ခိတ်းခလး၊ ဂုဝ်း
ဂေၤ၊ မခင်းလဝ်းတၢင်းဂုးလုဂ်ခိတ်း ဂွပ်းပိုဝ်းတခင်း
၁၆ ခုဝ်းလဝ်းကေၤ၊။ လွင်းသုကၢမ်၊ဂူလွင်းကၢမ်ဝၢ်း တူဝ်
ခိတ်းသုခခေင်ပီခင်ကၢမ်၊ဂၢၤ၊ လဝ်းခရီလု ခခေင်ဂိုဝ်။ ပေၤ
ပီခင်လိုဝ်ခခေင်၊ခခေင်လိုင်။ လွင်းဂပ်ထုဂ်၊လီကပ် ကၢမ်၊
ဂၢၤ၊လဝ်းခရီလု ဂူမီးပွင်းကၢမ်၊ဂၢၤ၊ခမးမွဂ်၊ယုးဂိုဝ်။
၁၇ ကမ်၊ပီခင်လိုဝ်ခခေင်၊ခခေင်။ ဂွပ်းပိုဝ်းလိုဝ်ခခေင်၊ဂိုဝ်ဝၢ်း
ခခေင်လဝ်း။ လွင်းသုကၢမ်၊ဂူလွင်းကၢမ်ဝၢ်း ဂေၤဂူမီး
ပွင်းကၢမ်၊ဂၢၤ၊ခမးမွဂ်၊ယုးခခေင် ပီခင်ခိတ်းပီခင်တူဝ်
ကၢမ်လီဝ်ခခေင်တင်း ခမးမွဂ်၊ယုးယဝ်ခခေင်ဂိုဝ်။
မခင်းလဝ်းဝၢ်း ခပ်သွင်ဂေၤခခေင် တၢ်းလံးပီခင်ခိတ်း
ကၢမ်လီဝ်ခခေင် တူဝ်ကၢမ်လီဝ်ခခေင်ဝၢ်းခခေင်၊ခခေင်ယဝ်။
၁၈ ဂေၤကၢမ်ဂူမီးပွင်းလဝ်းတြးခခေင် ပီခင်ပိလိုလု၊
၁၉ ကၢမ်လီဝ်ခခေင်တင်းလဝ်းခခေင်ကေၤ၊။ ဝေၤပီတိတ်း

မေ၊ထုင်၊ကၢမ်ကၢမ်၊တြးတၢၤ။ တူလုဂ်းကၢမ်ပီတိတ်း
တၢင်းလိုဝ်တၢင်းကၢမ်။ ကၢမ်ဂုခင်းလၢင်းဂီတိတ်း ဂၢၤ
မီးတင်းသီင်းတင်းလုင်ခခေင် မီးခါ၊ခခေင်ဂုခင်း
ကေၤ၊။ ဂေၤကၢမ်ဂီတိတ်းမေ၊ထုင်၊ကၢမ်ကၢမ်၊တြး
ခခေင်လဝ်း။ ခိတ်းပိုင်းတူဝ်ခခေင်ထျ်၊တူဝ်လဝ်းဂပ်၊
၁၀ ကေၤ၊။ ဂွပ်းပိုဝ်းလိုဝ်ခခေင်၊ဂိုဝ်ဝၢ်းခခေင်လဝ်း သုကၢမ်၊ဂူ
လွင်းကၢမ် တူဝ်ခိတ်းသု ပီခင်ပီဂ်မခင်း၊ ပိလိုလု၊မုတ်း
လၢင်၊လဝ်း ကၢမ်ဂိတ်းဝၢ်းယု၊ဂၢၤ၊ခင်းသု ကၢမ်
၁၁ ဖြးပီခင်လဝ်းဂီတိတ်းလုပခေင်တီးသု ကိတ်း၊တင်း
လွင်းကၢမ် တူဝ်လဝ်းဂပ်၊ကမ်၊ပိုင်၊တူဝ်လဝ်းဂပ်၊
၁၂ ခခေင်ဂိုဝ်။ ပိုဝ်းကၢမ် သုပီခင်ဂေၤကၢမ် မခင်းလဝ်း
ကပ်တင်းဂၢၤမခင်းခခေင်မခင်း သိုဝ်ကပ်ခခေင်ခလး
ကပ်တင်းတူဝ်ခိတ်းသု ဂီတိတ်းဂုးမုခင်းဖုင်းတြးပီခင်
လဝ်းထၢင်၊သုးသေဂမ်းတၢၤ။

၇

လွင်းတၢင်းကၢမ်ခတ၊ခေၤဂိုခင်း

- ၁ လွင်းတၢင်းကၢမ်ပုးခင်းလိတ်း ကၢမ်သုတီမီးပခေင်
မၢၤတီးဂပ်ခခေင်လဝ်း။ ပေၤဂုခင်းလၢင်းယင်းကမ်၊
၂ ခတ၊ခေၤဂိုခင်းလိုဝ်။ လီကေၤ၊။ ခင်းဝၢ်းခခေင်သေ
ဂေၤ၊ ခခေင်၊ဂိုဝ်တၢင်းဂၢင်းလွတ်းတင်းမေ၊ထုင်၊ကၢမ်
ကမ်၊တြးခခေင်လိုဝ်။ ဂုးဂုခင်းလၢင်းဂုးဂေၤမီးမေတူဝ်
၃ လဝ်းဂပ်၊တၢၤ။ ဂုးဂုခင်းယိုင်းဂုးဂေၤ မီးဖုင်တူဝ်
လဝ်းဂပ်၊တၢၤ။ ဂုးဂုခင်းလၢင်း ဂီတိတ်းလွင်းဂၢၤ၊မတၢင်း
ကၢမ်သိုဂ်းသမ်၊ဂခေင်တင်း မေတူဝ်လဝ်းဂပ်၊တၢၤ။
မိုခခေင်၊ခခေင် ဂုးဂုခင်းယိုင်း ဂီတိတ်းလွင်းဂၢၤ၊မတၢင်း
ကၢမ်သိုဂ်းသမ်၊ဂခေင်တင်း ဖုင်တူဝ်လဝ်းဂပ်၊တၢၤ။
၄ ဂုခင်းယိုင်းလိုဝ်။ ကမ်၊ပိုင်၊တူဝ်ခိတ်းတူဝ်လဝ်းဂပ်၊။
ဖုင်မခင်းပိုင်၊ကေၤ၊။ မိုခခေင်၊ခခေင်ဂုခင်းလၢင်းဂေၤ၊
ကမ်၊ပိုင်၊တူဝ်ခိတ်းတူဝ်လဝ်းဂပ်၊။ မေမခင်းပိုင်၊
၅ ကေၤ၊။ ခခေင်သေ လံးလုသဖေၤမိုခခေင်ခခေင်ခလး
လုဝ်းဂီဝ်ကွခခေင်၊ခခေင်ကွခခေင်၊ခခေင်၊ တၢၤ၊တေၤဂုးလံးဂီတိတ်း
ဝၢတ်းသုးတွင်းပထခေၤ၊ခခေင်ဂုလုး။ ဖုင်မေဂေၤ
ခခေင်၊ခခေင်ဂေၤခခေင်၊ ယု၊ပေဝေၤပီတိတ်းဝၢတ်းဖုင်
ဝၢတ်းမေတီးဂခေင်။ ပေၤဝေၤပီတိတ်းလိုဝ်။ ခခေင်၊ဂိုဝ်
လု၊တၢမ်၊မၢၤ၊ခေတ်း တၢင်းကမ်၊မီးကၢမ်၊ ဂုးလံး
လုဝ်းဂု၊လုဝ်းပံးဂၢၤခင်းကပီတိတ်းဂွပ်း ပိုဝ်းကၢမ် သု
ကမ်၊ချုဂ်းတူဝ်လဝ်းဂပ်၊လံးခခေင်လိုဝ်။ ဂုးဖုင်မေ
၆ သမ်ခိတ်းယု၊လုလုးကမ်တၢၤ။ ဂပ်ဝၢ်းလိုဝ်ခခေင် ဂုးပီခင်
ပိုင်းလုပံးကမ်၊လုး။ ဂုးပီခင်တၢင်းကၢမ်ပခေင်ကၢမ်
၇ ဂုလုးကေၤ၊။ ဂပ်မီးကလုဝ်၊ ခွဲးဂုးဂုခင်းတင်းသီင်း
တင်းလုင် မိုခခေင်လိုဝ်ခခေင်၊ဂပ်ယု၊ကေၤ၊။ ဂုလုးဂၢၤ

ဂူခင်းဂူးကျောင်းဗုဒ္ဓဂူခင်းမခင်း လံးဂှုပ်ကပ်သူကျေးလူး
 ကခင်ဗြူးပီခင်လဝ်းကိတ်းလူပခင်ခခေ ယေးကျေး
 ၈ ယေးမိဝ်းကျေး။ ပိုဝ်းခခေလး၊ ဂပ်ဝဲးတီးခပ်လိဝ်း
 ကခင်ကမ်,မီးမေး ကိတ်,တင်း ခမးမုတ်ခမးမးတင်း
 လံးလဝ်း။ ပေးခပ်ယူ,လံးမိုခင်လိဝ်းခင်,ဂပ်လိဝ်း
 ၉ လီကျေး။ ခင်းဝဲးခခေသေကျေး ပေးခပ်ကမ်,
 ချူဂ်းဂျ,မဂုင်,လံးလိဝ်း။ ဂှ်းခတ,ခေးဂှ်းခင်းတၢ။
 တၢင်းကခင်ခတ,ခေးဂှ်းခင်းခခေ လီသေ တၢင်း
 ကခင်လိဝ်းလေး,သၢ,မံးခေး,ခခေကျေး။

တၢ,ဝုခင်,ဝုတိုတြးဗုဒ္ဓမေး

၁၀ ဂပ်ပင်းလုပံး တီးခပ်လိဝ်းကခင်မီးဗုဒ္ဓမီးမေးခခေ
 ကမ်,လိဝ်း။ ပီခင်လဝ်းဗြူးပိုင်းလုပံးဝဲးလေးဝဲး-
 ၁၁ ယၢ,ပေဂှ်းမေး ဗဟတ်,ယၢခင်ခခေတင်းဗုဒ္ဓ တူဝ်
 လဝ်းဂပ်,။ ပေးယၢခင်လိဝ်း။ ယင်းကမ်,ကပ်ဗုဒ္ဓ
 ခလးယူ,တၢ။ ကမ်,ခခေကျေး ဂှ်းမခင်းခိုခင်းမေး
 ဂူးတီးဗုဒ္ဓမခင်းသေလေး ယူ,ထုဂ်,ထုဂ်,ဂခင်တၢ။
 ဂူခင်းလံးကျေး ယၢ,ပေဂှ်းပီတီးမေးတူဝ်လဝ်းဂပ်,။
 ၁၂ ကမ်,လိဝ်းလဝ်းဗြူးပိုင်းလုပံး။ ပီခင်ဂပ်ပင်းလုပံး
 တီးခပ်လိဝ်းကခင်ခိုတ်းကခင်ဂျၢခင်,ခခေလဝ်း-
 ပေးပီးခွင်သေကျေးဗြူး မီးမေး ကခင်ကမ်,လိဝ်းဂှ်း
 ယုမ်,မတ်းခလး မေးမခင်းသမုမီးကလုဝ်, ခွဲးယူ,
 လုလုဂခင်တင်းဗုဒ္ဓမခင်းယူ,လိဝ်း။ ယၢ,ပေဂှ်းမခင်း
 ၁၃ ပီတီးမေးမခင်း။ မိုခင်ခင်,ခခေ ခမးယိုင်းကျေး
 ပေးမီးဗုဒ္ဓကခင်ကမ်,ယုမ်,မတ်းခလး ဗုဒ္ဓမခင်း
 သမုမီးကလုဝ်, ခွဲးယူ,လုလုဂခင်တင်းမေးမခင်း
 ၁၄ ယူ,လိဝ်း။ ယၢ,ပေဂှ်းမခင်းပီတီးဗုဒ္ဓမခင်း။ လွင်း
 မခင်းလဝ်း။ ဗုဒ္ဓကခင်ကမ်,မီးတၢင်းယုမ်,မတ်း
 ခခေလံးမူတ်းလၢင်,ခွပ်းမေးမခင်းကျေး။ မေးကခင်
 ကမ်,မီးတၢင်းကခင်ယုမ်,မတ်းခခေကျေး လံးမူတ်း
 လၢင်,ခွပ်းဗုဒ္ဓမခင်းကျေး။ ပေးကမ်,ခခေလိဝ်
 လုဂ်းလၢခင်သူတၢင်းကမ်,မူတ်းလၢင်,။ တေးလီဝ်ခေ
 ၁၅ ခပ်မူတ်းလၢင်,ယူ,ကျေး။ ဂုလုဂ်းကျေး ပေးကျေးကခင်
 ကမ်,မီးတၢင်းယုမ်,မတ်းခခေ ခွဲးဗဟတ်,ဂျၢ,လိဝ်း။
 ဂှ်းဗဟတ်,ဂျၢ,တၢ။ ပေးဂှ်းတီးလိဝ်းခင်,ခခေလိဝ်း။
 ပီးခွင်ခခေ ပီခင်ဗုဒ္ဓလံးသေကမ်,ဝဲး။ ပီခင်ဗုဒ္ဓ
 ယိုင်းသေကမ်,ဝဲး။ ကမ်,မီးတၢင်းကခင်မတ်းဗုဒ္ဓ,ဝဲ
 ယဝ်း။ ခင်,ဂှ်းဂှ်းတၢင်းယူ,ထုဂ်,ထုဂ်,ဂခင်လိဝ်း။
 ၁၆ ဗြူးပီခင်လဝ်းဂှ်းဂပ်ပင်းဝဲးယဝ်း။ ဗုဒ္ဓယိုင်းကျေး
 မွဲးတၢင်းခေ,ချွတ်းကပ်ဗုဒ္ဓမွဲးဂှ်း။ ကမ်,ခေ,ချွတ်း
 ကပ်ဂှ်း ဝဲးခေ ဂှ်းတီးလိဝ်းခင်,ဂှ်းတၢင်းဂှ်း။ ဗုဒ္ဓလံး
 ကိုလုဂ်း။ မွဲးတၢင်းခေ,ချွတ်းကပ်မေးလဝ်းဂပ်,ဂှ်း။
 ကမ်,ခေ,ချွတ်းကပ်ဂှ်း ဝဲးခေ ဂှ်းတီးလိဝ်းခင်,ဂှ်း
 တၢင်းဂှ်းလံး။

**လွင်းတၢ,ကသၢင်;
 ကခင်ဗြူးပီခင်လဝ်းခမးဂှ်ခင်း**

၁ရ လိဝ်းခင်,ကခင်ဗြူးပီခင်လဝ်းဂှ်းကပ်ခလး၊ လဝ်း
 ဗြူးမိင်,ပခင်တီးကျေးဂူခင်း ဂှ်းဗုဒ္ဓဂူခင်းမခင်း
 ခခေ ဂှ်းဂူးကျေးဂူခင်းဂှ်းဗုဒ္ဓဂူခင်းမခင်း ဂမ်ဂျၢင်
 ခလးယူ,သဝ်းတၢ။ ဂပ်ပင်းလုပံးလိဝ်းခင်,ခခေဝဲ
 တီးလိဝ်းလဝ်းဂှ်းမီး တင်းသိုင်းတင်းလူင်ကျေး။
 ၁၈ မိုဝ်းကခင်လံးခမ်,တၢင်းကခင်ဂှ်းကပ်ခခေ ပေး
 ကေးခခေ ယင်းပေးလံးခမ်,တၢင်းကခင်လိဝ်းဂှ်း
 ယဝ်းလိဝ်း ယၢ,ပေဂှ်းမခင်းပီခင်ကျေးကခင်ကမ်,ထိုဝ်
 ဂှ်းခလး။ ကေးကခင်ယင်းကမ်,ပီ,လံးခမ်,တၢင်း
 ကခင်လိဝ်းဂှ်းခခေကျေး ကမ်,လုဝ်,ခမ်,တၢင်း
 ၁၉ ကခင်လိဝ်းဂှ်း။ တၢင်းကခင်လိဝ်းဂှ်း ကမ်,မီးက
 ဂျူဝ်း။ တၢင်းကခင်ကမ်,ထိုဝ်ဂှ်းကျေး ကမ်,မီး
 ကဂျူဝ်း။ တၢင်းကခင်ပွဲဂမ်ပွဲလွမ်းပိုင်းလုပံးဗြူး
 ၂၀ ပီခင်လဝ်းခခေဂူလုဂ်း မီးကဂျူဝ်းကျေး။ ဂှ်းဂူးကျေး
 ဂူးဂူခင်း ခတ,ပီခင်ယူ,ဂှ်းမခင်း လိဝ်းခင်,ကခင်
 မခင်းခတ,ပီခင်ယူ, မိုဝ်းခင်,ကခင်မခင်းလံးခမ်,
 ၂၁ တၢင်းကခင်မခင်းလဝ်းဂှ်းကပ်ခခေတၢ။ မိုဝ်းကခင်
 လံးခမ်,တၢင်းကခင်ဂှ်းကပ်ခခေ လွင်း,မွဲးပီခင်ခေး
 ကခင်ခမ်,တၢင်းလိဝ်းတၢင်းသိုဝ်း။ ယၢ,ပေမီးတၢင်း
 ကခင်မီးလိဝ်း။ ပေးမွဲးမီးကခင်တၢင်းကခင်တၢင်း
 လံးလွတ်းလိဝ်း ကပ်ကခင်တၢင်းကခင်လွတ်းခခေ
 ၂၂ တၢ။ မိုဝ်းကခင်လံးခမ်,တၢင်းကခင်လဝ်းဗြူးဂှ်
 ကပ်ခခေ ပေးပီခင်ခေးလိဝ်း လံးခမ်,တၢင်းကခင်
 လဝ်းဗြူးဂှ်းလွတ်းယဝ်း။ မိုဝ်းကခင်လံးခမ်, တၢင်း
 ကခင်လဝ်းဗြူးဂှ်းကပ်ခခေ ပေးပီခင်ဂူခင်းလွတ်း
 ၂၃ လိဝ်း။ ပီခင်ခေးလဝ်းခခေ ယဝ်း။ သူပီခင်ကျေးကခင်
 မခင်းလဝ်း ကပ်ဂေးခခေခလးသိုဝ်းကပ်ကျေး။ ယၢ,
 ၂၄ ပေခမ်,ပီခင်ခေးဂူခင်း။ ပီးခွင်ခပ်ဂှ်းလုဂ်း။ ဂှ်းကျေး
 ကခင်လံးခမ်, ကေးလူးတၢင်းကခင်မခင်းလဝ်းဂှ်း
 ကပ်ခခေဂူးကျေးဂူခင်း ဂှ်းတၢင်းလွင်းဂေးသင်သေ
 ကမ်,ဝဲး ဂှ်းတၢင်းလွင်းခခေ ဂေးခင်းဗြူးပီခင်လဝ်း
 သေဂမ်း။

**လွင်းတၢင်းသင်,သွခင်
 ခပ်လိဝ်းကခင်ကမ်,ခတ,ခေးဂှ်ခင်း**

၂၅ ခင်းလွင်း ဗုဒ္ဓသၢင် ကမ်,ခတ,ခေးဂှ်ခင်းခခေလဝ်း
 ဂပ်ကမ်,လံးပိုင်းလုပံးလဝ်းဗြူး သေတၢကျေး
 ဂပ်လီ,ယၢင်,လိဝ်းခင်, ကေးကခင်လံးခမ်,ကပ်ကျေး
 လူးလဝ်းဗြူးခလး ပီခင်ကျေးကခင်မီးသီတ်းလု,
 ၂၆ ခခေကျေး။ ခွပ်းပိုင်း လွင်းတၢင်းကခင်ယၢင်,လိ
 ခမ်,လိဝ်းခင်းလိဝ်းခခေခလး သူထုဂ်,လီယူ,လိဝ်
 ၂၇ ခင်,ကခင် သူပီခင်ယူ,တေးလီဝ်ခေကျေး။ ပေးမွဲး

ရှုန်းထူခေခေ ပီခမ်ကခမ်လံာ်လံာ် ကမ်,ပွင်,လွင်းဂျး
 သင်ခင်းလေးဂျးခေခေခေခေလး လိုဝ်သေတြေးပီခမ်
 ၅ လင်းသူ,လိပ်ပျးလိပ်ဂုလ်းခေခေ ကမ်,မီးတြေးပီခမ်
 လင်းတင်,တီးတင်,သူ,တင်,ပျး။ ပိတ်သမိမီး ခပ်
 လိုဝ်းကခမ်လံးခမ်,တင်ကခမ်ရှင်ဂျးတြေး ကခမ်
 ဝျးခေခေမီးခေခေခေ,ဂျးခေခေခေခေခေ ဂျးခေခေခေခေ
 မိုင်းခေ ဂျးခေခေ,ကခမ်ပိုခေခေ,ဝျးမီးတြေးခေခေခေ,၊
 မီးလင်းခေခေခေ,သေဂျးယျ,၊ တီးဂုလ်းခေခေခေ
 မီးပျးလင်းတြေးပီခမ်လင်း သူ,လိပ်ပျးလိပ်ဂုလ်း
 ၆ ဂျး။ လွင်းတင်ဂျးမီးတင်းသင်းတင်းလူင် ပီခမ်
 မျးဂျးခေခေခေခေခေခေ ဂုလ်းဂျး ပီခမ်မျးပုခေခေ
 မခေခေခေခေခေ။ တီးဂုလ်းခေခေခေ ဝေ,သူခေခေခေ
 ပျးလိပ်ဂုလ်းဂျး။ လူလိပ်ဂုလ်းခေခေခေလွင်းတင်
 ၇ ဂျးမီးတင်းသင်းတင်းလူင် ပီခမ်မျးခေခေခေခေခေ
 လင်းဂျး။ ဂုလ်းဂျး ဂုခေခေခေခေ, လံးလုခေခေ,
 ခေခေခေခေ,လွင်း။ ဂုခေခေခေခေခေခေ, တေ,ထိုင်ဂုလ်း
 မိုင်းလိပ်ခေခေ, ယမ်းဂိခေခေခေခေခေ ကခမ်ပုဂ်းလေ,
 ၈ ဂျးတီးခေခေ,ခေခေခေခေ ဂျးပီခမ်တင်ပုဂ်းလေ,
 ခေခေခေခေခေခေခေခေ, မီးတင်ကခမ်ဂုလ်းခေခေ,
 ဝှပ်ပိုဝ်းတင်ဂျးလိပ်ဂျးခေခေခေခေခေခေခေ ဝှပ်
 ပိုဝ်းတင်ဂိခေခေခေခေခေခေ ဂုလ်းတင်လံးခေခေခေ
 တဂျးတီးခေခေ,ခေခေတြေးပီခမ်လင်း ကမ်,လွင်း။
 ပျးဂိခေခေ ဂုလ်းတင်မျးမျးလိပ်ကမ်,လွင်း။ ပျး
 ကမ်,ဂိခေခေ ဂုလ်းတင်ယုတ်ယုမ်းကမ်,လွင်း။
 ၉ ဂုလ်းဂျး ခေခေ,ရှင်ကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ပီခမ် လွင်းကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ခေ,ခေခေ တင်တင်ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ၁၀ တျ။ လွင်းမခေခေခေခေ ပျးပိုခေခေခေ,ဂျးခေခေခေ
 ကခေခေခေခေခေ, ကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ယင်းခေခေခေခေခေခေ,တီးဂိခေခေခေခေ,ဂျးထုခေခေ
 ဂိခေ ယူ,ထိုင် တင်ပီခမ်တင်ကခေခေခေခေခေ ဂျးကခေ
 ဂျးလိပ်ဂျးခေ, ဂျးခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ၁၁ ကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 လွင်းခေခေခေခေခေ,ခေခေခေခေ ဝီးခေခေခေခေခေ
 ၁၂ လိပ်ဂျးခေ, ကခေခေ လင်းယေ,သူ ခမ်,တင်တံ
 ပုခေခေခေခေ လံးဂုလ်းထိုင်တင်လူတင်လိပ်ခေခေ
 ပိုဝ်းလုခေခေ,သူလူင်ပေ,။ မိုင်းကခေခေသူခေခေခေ
 ၁၃ ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 လင်းခေခေ, ကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 လိုဝ် သူဂုလ်းထိုင်တင်ကခေခေခေခေခေခေခေ
 ၁၄ ဂျး။ ပိုဝ်းခေခေခေခေ ပျးတင်ဂိခေခေခေခေခေ
 တင်ဂျးပီးခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ကမ်,ဂျးပီးခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ

၉

လွင်းတင်လွတ်လိပ်ဂုခေခေယုမ်,မတ်း

၁ ဂပ် ပီခမ်ဂုခေခေခေခေခေခေ ကမ်,လွင်းရှင်။ ဂပ်ပီခမ်
 တမခေခေ,လင်း ကမ်,လွင်းရှင်။ ဂပ်လံးဂုခေခေ လင်း
 ယေ,သူခေခေခေ ယဝ်ကမ်,လွင်းရှင်။ သူပီခမ်တင်လံး
 ကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ကမ်,လွင်းရှင်။
 ၂ ပိတ်သမိ ဂပ်ကမ်,ပီခမ်တမခေခေ,လင်းတီးပိုခေခေခေ
 ဂျးသေဂျး ဂပ်ပီခမ်တမခေခေ,လင်းတီးသူကမခေခေ,
 ခေခေပီခမ်ဂျး။ လွင်းမခေခေခေခေ သူပီခမ်တခေခေ
 သိဂ်ဂပ် ကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ဂပ်ပီခမ်တမခေခေ,
 ၃ လင်းခေခေခေခေခေ။ ခေခေပီခမ်တင်ကခေခေခေခေခေ
 ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ၄ ဂပ်ခေခေခေခေခေ။ လွင်းဂုလ်းကမ်,မီးကခေခေခေခေခေ
 ၅ ဂိခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 လိပ်ဂျးယူ,ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ၆ ပျးဂျးကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 မိုင်းခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ၇ ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ၈ ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ၉ လံးဂျးဂိခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ဂုခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ၁၀ လိပ်ဂုလ်းခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ကမ်,ဂိခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ၁၁ လူလ်းသေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ဝိင်းလုခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ၁၂ ရှင်။ ကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 မုင်းသေ, ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ၁၃ တေကမ်,လံးမတ်သူပုလ်း
 ကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ၁၄ ဂျးခေခေ,ခေခေခေခေခေခေ ဝျးခေခေ,ခေခေခေ
 ၁၅ ဂျးပီခမ်လင်း ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 မခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ၁၆ ဂျးပင်းလုခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ဂျးကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ၁၇ မီးတင်
 ကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ၁၈ တေလံးမိင်,ကပ်ခေခေခေခေခေခေခေ
 ၁၉ ဂျး။ ပျးဂုလ်းခေခေ,မိတ်တြေးခေခေသူခေခေ
 သမိ ပတ်,ကပ်မတ်,တြေးခေခေသူခေခေ
 ၂၀ လွင်း,ပီခမ်ကခေ
 ၂၁ ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ၂၂ ပျးပိုခေခေခေခေခေ,ဂျး ယင်းလံး
 ကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ၂၃ မိင်,ကပ်တီးသူခေခေခေ ဂုလ်းယင်းခေခေ
 မီးက ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ၂၄ ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 သုင်းတိုဝ်းကခေခေခေခေခေခေခေ ဂျးပီခမ်တင်
 ကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ၂၅ ဂုလ်းယူခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ၂၆ လွင်း,သူကမ်,ဂျး လွင်းကခေခေ ခေခေခေခေ
 ဂိတ်
 ၂၇ ဂျးခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ၂၈ လံးဂျးဂိခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ၂၉ လင်းခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ၃၀ ဝေ,လင်းခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ

၁၄ ပလောင်၊ခေခေ လုံးကိုင်ယိဇ်ပလောင်၊ဗလးဂိခေကခေ ဝါးခေခေဂွိုင်။ မိုခေခေခေခေ ခပ်လိုဝ်းကခေဂျေး လတ်၊တြေးသတင်းသိုဝ်းပျော့ခေခေ တမ်းလုံးကိုင် တြေးသတင်းသိုဝ်းပျော့ဗလး လီဝ်ကသား၊ကေး၊ ဝါးခေ လဝ်း၊တြေးပိုင်းလှုပ်၊ခွဲကေး။

လုံးသုမ်းတင်းလွတ်၊လီဝ်း

၁၅ ခွဲးဝါးခေခေသေဂေး၊ ဂပ်ကမ်၊သုင်းတိုဝ်းကခွိုင် ခေခေလေးလေး။ ဂပ်တီမ်း၊ရွမ်းခေ ဂွဲးသုလုံးဂိုတ်း တီးဂပ်လိုဝ်းခေခေ၊ခေခေကမ်၊လှိုင်း။ လွင်းမခေခေလမ်း တင်းကခေဂပ်တံခေခေ ယိုင်းခေခေခေခေခေ တင်း ကခေလုံးခေခေ၊ပိုခေခေယျာကခွိုင် တင်းကခေဂပ်လုံး ၁၆ ကုပ်၊ဝါးခေခေကေး။ မိုဝ်းကခေဂပ်ဂျေးလတ်၊တြေး သတင်းသိုဝ်းပျော့ခေခေ ဂပ်ကမ်၊လုံးကုပ်၊ဝါးခေ။ လွင်းမခေခေလမ်း ဂပ်လုံးခေခေ၊တင်းကခေပွဲး၊လှိုင်း၊လှိုင်း လုံးဂျေးလတ်၊ကေး။ ပေးဂပ်ကမ်၊ဂျေးလတ်၊ ၁၇ ဗလးယု၊လိုင်၊ ဂပ်မီးကျာမင်၊ဂလး၊ကေး။ ပိုဝ်းခေ ဗလး ပေးဂပ်ဂျေးလတ်၊လံလံလိုင် ဂပ်လုံးသူး လတ်၊ကေး။ ပေးကမ်၊ဂျေးလတ်၊လံလံလိုင် ဂပ်ပိခေဂေးကခေဂိုတ်းသင်း လွမ်းခေခေ၊ပုခေခေ၊ဗွခေခေ ၁၈ ဂုလ်းကေး။ ပိုဝ်းခေခေဗလး ကေဂျည်းဂပ်ပိခေလိုဝ်းခေခေ၊ ဂိုဝ် ဝါးခေခေခေ မိုဝ်းကခေဂပ်ဂျေးလတ်၊ တြေး သတင်းသိုဝ်းပျော့၊လံလံခေခေ ဂပ်ကမ်၊သုင်းတိုဝ်း ကခွိုင် ကခေဂပ်မီးခွဲးတင်းကခေဂပ်ဂျေးလတ်၊ ခေခေ။ ဂပ်ကမ်၊ဂွဲး ခပ်လိုဝ်းကခေလုံးထွမ်း၊ကပ် တြေးသတင်းသိုဝ်းပျော့ခေခေ လုံးပခေခေခေခေ ၁၉ မခေခေ။ ခေပိခေကေဂျည်းဂပ်ကေး။ ပိဂွဲးသမ့်ဂပ်ပိခေ ဂုခေခေလွတ်၊လီဝ်းဗလး၊ ကမ်ပိခေခေခေဂေးလှိုင်းသေ ဂေး၊ ခေခေ၊ဂိုဝ်တမ်းယိုင်းခေခေခေခေခေခေခေ ခေခေ၊ လိုင် ဂပ်ခေခေ၊ပိခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ၂၀ ကေး။ ခေခေ၊ဂိုဝ်တမ်းလုံး၊ ဂုခေခေယုတ တင်းလံလိုင် ဂပ်လုံးပိခေလိုဝ်းခေခေ၊ ဂုခေခေယုတ တီးဂုခေခေယုတ လိုဝ်းခေခေကေး။ ပိဂွဲးသမ့် ဂပ်ကမ်၊ကိုင်ပိုင်းပိုင်း လှုပ်၊တြေးသေဂေး၊ ခေခေ၊ဂိုဝ်တမ်းလုံး၊ ခပ်လိုဝ်း ကခေကိုင်ပိုင်း ပိုင်းလှုပ်၊တြေးခေခေခေခေ ဂပ်လုံး ပိခေလိုဝ်းခေခေ၊ဂေးကခေကိုင်ပိုင်းပိုင်းလှုပ်၊တြေး တီး ခပ်လိုဝ်းကခေကိုင်ပိုင်းပိုင်းလှုပ်၊တြေး ခေခေကေး။ ၂၁ ပိဂွဲးသမ့် ဂပ်ကမ်၊လွတ်၊ပိုင်းလှုပ်၊တြေး၊တြေးပိခေ လဝ်းဗလး၊ ဂမ်ဂျည်းတြေး လဝ်းခေခေလှိုင်း ယု၊သေဂေး၊ ခေခေ၊ဂိုဝ်တမ်းလုံး၊ ခပ်လိုဝ်းကခေကမ်၊မီးပိုင်းလှုပ်၊ တြေးခေခေခေခေ ဂပ်လုံးပိခေလိုဝ်းခေခေ၊ဂေးကခေကမ်၊ မီးပိုင်းလှုပ်၊တြေး ခွဲးခေခေလိုဝ်းကခေကမ်၊မီးပိုင်း လှုပ်၊တြေးခေခေကေး။ ခေခေ၊ဂိုဝ်တမ်းလုံး၊ခပ်လိုဝ်း ကခေဂိုဝ်းလီဝ်းဂိုဝ်းခေခေ၊ခေခေခေခေ ဂပ်ပိခေလိုဝ်းခေခေ၊

ဂေးကခေဂိုဝ်းလီဝ်းဂိုဝ်းခေခေ၊ ခွဲးခေခေလိုဝ်းကခေ ဂိုဝ်း လီဝ်းဂိုဝ်းခေခေ၊ခေခေကေး။ ခေခေ၊ဂိုဝ်တမ်းလုံးခေခေ၊ဗလး၊ ခွဲးကပ်ဂုခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ဂပ်လုံးပိခေခေခေခေ တင်းသိုင်းတင်းလှိုင် တီးဂုခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ဂပ်လုံး ခေခေ။ ဂပ်ဂိုတ်းတင်းသိုင်းတင်းလှိုင်လိုဝ်းခေခေ၊ခေခေ ပုခေခေ၊တြေးသတင်းသိုဝ်းပျော့ဗလး၊ ဂပ်တမ်းလုံး တင်းလီမင်၊ဂလး၊ ခွဲးတြေးသတင်းသိုဝ်းပျော့ ခေခေ ကေး။ ၂၂ လွင်၊သုကမ်၊ဂုဂိုဝ်၊ ခွဲးတင်းလီခေခေခေခေခေခေခေ တီး တလင်းလီခေခေခေခေခေခေ။ ဂုခေခေလီခေခေခေခေခေခေခေ လီခေခေသေဂေး၊ ဂေးလီဝ်ဂုလ်း တမ်းလုံးသူးလတ်၊ ၂၃ ခေခေဂိုဝ်။ လီခေခေဂွဲးလုံးသူးလတ်၊တြေး။ ခပ်လိုဝ်း ကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ လုံးခေခေခေ လီခေခေ၊ဗလးတေကေး။ ခပ်လိုဝ်းလိုဝ်းခေခေ၊ခေခေ ခေခေ၊ဂိုဝ်တမ်းလုံးသုဂုလ်း၊ ကခေလင်းခေခေခေခေခေ ဂိုဝ်းလှိုင်၊လီဝ်ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ခေခေ ခေခေ၊ဂိုဝ်တမ်းလုံးသုဂုလ်း၊ ကခေကမ်၊လင်း ၂၄ ဂိုဝ်၊လင်းခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ပိုဝ်းခေ ဗလး ဂပ်ခေခေ၊လီခေခေလံလံလွန်၊လွန်၊ မိုခေခေခေ၊ ကမ်၊မီးတင်းကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ၂၅ ကခေဂပ်တုပလ်းလင်းပုလ်းဂေး၊ ဂပ်တုပလ်းတိုင်လွမ်း ဗဟုဂေး၊ဂေး၊သုဂေးဂပ်လံလံခေခေ ကမ်၊လှိုင်း။ ၂၆ ဂပ်လုံးခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ မိုခေခေခေ၊ မိုဝ်းကခေဂပ်ဂျေးလတ်၊တြေး တီးပိုခေခေယုခေခေ ဂပ် တမ်းကမ်၊လုံးသုမ်းကခွိုင် ကခေတေလုံးသူးခေခေ ကေး။

၁၀

လွင်းတင်းကခေဂိုတ်းဝါးခေခေခေခေ၊ ဂုခေခေသင်းထွမ်းထိုခေခေ

၁ ပီးခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ကမ်၊မတ်း ကမ်၊တွင်း လွင်းကခေ ပု၊မွခေခေ၊ဂုခေခေခေခေခေခေခေ တင်းလှိုင် လုံးယု၊ဂေး၊တုးမွခေခေ၊ဂုခေခေခေခေ ဝံဂု၊ဂေးခွဲး ၂ ဂင်ပင်၊လံ၊ခေခေ။ ခပ်လုံးခေခေ၊ပုပုတိုလမ်း၊ဂေး ၃ ခွဲးမွခေခေ၊ဂုခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ခပ် လုံးဂိခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ခေခေခေခေခေခေခေ ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ၄ တင်းခေ ခေခေကေး။ မတ်း၊ဂိုခေခေခေခေခေခေခေ ပိခေ လဝ်းခေခေခေ ကေး။ ဂုလ်းဂေး ခွဲးခေခေခေခေ ဂုခေခေ ခေခေခေခေ ကမ်၊ထုဂ်၊လှိုင်းတြေးပိခေလဝ်း။ ခပ်ခေခေ လုံးဂွတ်းထိုင်တင်းကခေလှိုင်ဗလး ဂုလံခေခေ ၆ ထိုခေခေ၊ကေး။ ခေခေ၊ဂိုဝ် ဂုခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ

သီခင်းတောင်းကခင်ယင်ခင်းမျှတ်ခင်း၊ ခေခင် တီး သူလူးခွခင်း၊ ကေး၊

၁၃

**လွင်းတင်းဂှ်မိတ်တၢ၊
ကခင်လိတ်မာခင်၊**

- ၁ ပိတ်သမ့် ဂပ်လင်းလတ်ခင်း၊ ဘေး၊ သု၊ ဂှ်ခင်း ကိတ်၊ တင်း ခွမ်း၊ ဘေး၊ တမာခင်၊ ဂင်ဂှ်ဝ် သေဂေး၊ ပေးဂပ်ယင်းကမ်း၊ မီးတင်းဂှ်မိတ်တၢ၊ လိုင်၊ ပီခင် လိုင်ခင်း၊ ခွင်းကခင်မေးလခင်း ကိတ်၊ တင်း လိုင် ခင်း၊ သိုင်၊ ကခင်လင်းပခင်သိုင်ခေခင်ဂှ်လင်း၊ ကေး။
- ၂ ပိတ်သမ့် ဂပ်လုံး၊ လှာခင်း၊ ပရေး၊ ဘေး၊ ဘေး၊ လင်း၊ တင်းကခင် လိုင်ကခင်လမ်း၊ ဂှ်မီးတင်းသိုင်၊ တင်း လှိုင် ကိတ်၊ တင်း ကတတ်၊ ပိုင်၊ လှာ၊ ဂှ်လိုင်ဂှ်ပိုင်၊ ပိတ်သမ့် ဂပ်မီးတင်းယုမ်း၊ မာတ်၊ ဂှ်လိုင်ဂှ်ပိုင် ကခင်ခံ၊ လွှ်တင်းလံ၊ သေဂေး၊ ပေးဂပ်ယင်းကမ်း၊ မီး တင်းဂှ်မိတ်တၢ၊ လိုင် ပီခင်လံ၊ လှာခင်း၊ ပွင်၊ လွင်း၊
- ၃ ဂှ်သင်၊ ကေး။ ပိတ်သမ့် ဂပ်ကပ်ကပ်ကပ်၊ ဂပ်တင်း သိုင်၊ တင်းမူတင်းခေခင်ခင်းယိုင်ခင်း၊ ပခင် ခပ်လိုင်၊ ကခင်ယင်း၊ ဘေး၊ ဂှ်ခင်းကမ်း၊ ဂှ် ကပ်၊ ပခင်တူဝ်ခင်း ဂပ် ဂှ်လံ၊ တုတ်၊ ဘေး၊ ပေး၊ ဘေး၊ ပေး၊ ဘေး၊ ပေး၊ တင်းဂှ်မိတ်တၢ၊ လိုင် ဂပ်တင်းကမ်း၊ လံ၊ က ဂျှင်းဂှ်သင်။
- ၄ တင်းဂှ်မိတ်တၢ၊ လမ်း၊ မီးလှိုင်၊ လှိုင်ယင်းခလေး၊ လင်းဂှ်တင်းဂေးလူး၊ ကေး။ တင်းဂှ်မိတ်တၢ၊ လမ်း ကမ်း၊ မီးတင်းကခင်ခေခင်ခင်း၊ ဂခင်။ ကမ်း၊ မီးတင်းကခင်ကပ်၊ ဝမ်းမူင်မိတ်။ ကမ်း၊ မီးလှိုင်၊
- ၅ ခေ၊ ပီခင်သင်။ ကမ်း၊ ဂှ်တင်းတင်းကခင်ကမ်း၊ ထုတ်၊ ကမ်း၊ လီ။ ကမ်း၊ ဂှ်ကေး၊ ပခင်းတူဝ်လင်းဂပ်၊ ဂှ်လင်း။ တေး၊ သု၊ လှိုင်ခင်း၊ ကမ်း၊ လင်းကွတ်။ ကမ်း၊ တိုင်၊ က ပျီတီးဂှ်ခိုင်ပိုင်ခင်း။ ကမ်း၊ သိုဝ်းပေး၊ ခင်းလွင်းတင်း ကခင်ကမ်း၊ ကြေးလိုင်ခင်း။ တင်းဂှ်မိတ်တၢ၊
- ၆ လမ်း သိုဝ်းပေး၊ ခင်းသမ်း၊ မေး၊ ကြေး၊ ကေး။ ခေခင်ခင်း တၢ၊ သေ၊ ကေး။ ယုမ်း၊ တၢ၊ သေ၊ ကေး။ မုင်းထူး မွင်းထူး၊ တၢ၊ သေ၊ ကေး။
- ၇ ဂေး။ တင်းဂှ်မိတ်တၢ၊ လမ်း ကခင်ခေခင်၊ ပျာခင်း၊ တုတ်၊ သုမ်းသေပွတ်။ လှာခင်း၊ ပရေး၊ ဘေး၊ လိုင်လင်း တင်းသုတ်၊ တိုက်၊ ကေး။ ကခင်ကခင်လတ်၊ ခွမ်း ဘေး၊ သု၊ ဂှ်လိုင်ဂှ်ပိုင်၊ လင်းထာတ်၊ ယိုင် ကေး။ ကတတ်၊ ပိုင်၊ လှာ၊ ကေး၊ လင်းဂှ်၊ ဝမ်း၊
- ၉ ကေး။ လွင်းမခင်းလမ်း တင်းဂှ်မိတ်တၢ၊ လမ်း၊

- ၁၀ လှမ်း၊ ခလေး၊ ဂှ်ကပ်တင်းလှာခင်း၊ ပရေး၊ ဘေး၊ ကေး၊ လတ်၊ ကမ်း၊ လေးကမ်း၊ လှမ်း၊ ကေး။ မိုဝ်းကခင် တင်းကခင်လေးလှမ်း၊ ဂှ်ခင်း၊ ထိုင်မေးခေခင်လိုင် တင်း ကခင်ကမ်း၊ လေးကမ်း၊ လှမ်း၊ ခေခင် တင်းဂှ်လှာခင်း၊
- ၁၁ ကေး။ မိုဝ်းကခင်ဂပ်ဝီခင်းလှမ်း၊ ကွတ်၊ ခေခင် ဂပ် လင်းလတ်၊ ခွမ်း၊ လိုင်ခင်း၊ လှမ်း၊ ကွတ်၊ ကေး။ လင်းထာတ်၊ လိုင်ခင်း၊ လှမ်း၊ ကွတ်၊ ကေး။ လင်း ဂျှမ်း၊ ပွင်လိုင်ခင်း၊ လှမ်း၊ ကွတ်၊ ကေး။ မိုဝ်းကခင် ကသမ်း၊ ယုမ်း၊ ခေခင် ဂပ်ဝီခင်း၊ လွင်းတင်းကခင် လတ်၊ သိုင်၊ ဂခင်တင်းလှမ်း၊ ကွတ်၊ ခေခင် ကေး။
- ၁၂ တေး၊ လိုင်ခင်း ဂှ်မီးတင်းမာခင်း၊ လမ်းခလေး၊ ဂှ်ခင်းမိုဝ်းမိုဝ်းယုမ်း၊ ကေး။ ဝခင်းလိုင်ခင်းမိုဝ်းခေး၊ လမ်း ဂှ်တင်းလံ၊ ဂှ်ခင်းခင်း၊ တေး၊ ထိုင်၊ ထိုင်၊ သု၊ ကေး။ တေး၊ လိုင်ခင်း တင်းကခင် ဂပ်ကပ်ကပ်ခေခင် ကမ်း၊ လေးကမ်း၊ လှမ်း၊ ကေး။ ဝခင်းလိုင်ခင်းမိုဝ်းခေး၊ လမ်း ဂပ်တပ်ကွတ်လေးလေး လှမ်း၊ လှမ်း၊ မိုဝ်းလိုင်ခင်း၊ ကခင်ပိုင်ခင်း၊ တင်း၊ ကေး၊ ဂပ် လေးလေးလှမ်း၊ လှမ်း၊ ခေခင် ကေး။ တေး၊ လိုင်ခင်း လမ်း၊ တင်းယုမ်း၊ မာတ်၊ တင်းမုင်းထူး၊ မွင်းထူး၊ တင်းဂှ်မိတ်တၢ၊ သမ်းပေးခေ ခေ၊ ဝမ်းယုမ်း၊ ကေး။ ခင်းသမ်းပေးခေ တင်းဂှ်မိတ်တၢ၊ ပီခင်ကခင်ယုမ်း၊ မျာတ်ခင်း၊ သေပိုင်ခင်း၊ ကေး။

၁၄

**လွင်းတင်းကခင်ဂှ်တင်းပရေး၊ ဘေး၊
တင်းတင်းကခင်လတ်၊ ခွမ်း၊ ဘေး၊ သု၊
တင်း၊ လိုင်တင်း၊ ပိုင်**

- ၁ ခွမ်းလံ၊ တင်းဂှ်မိတ်တၢ၊ ခေ၊ သေပိုင်ခင်း၊ တၢ၊ မီး ကလှိုင်၊ ခွမ်းလံ၊ သု၊ ကေး၊ လှိုင်လှိုင်၊ မူတင်းလင်း၊ လင်း တၢ၊ ယိုင်ခင်း မီးလှိုင်ကခင်ခွမ်းလံ၊ ကခင်ကခင်လံ၊
- ၂ ဂှ်တင်းပရေး၊ ဘေး၊ ခေခင်တၢ၊ လွင်းမခင်းလမ်း ကေး ကခင်ကပ်တင်း ခွမ်း၊ ဘေး၊ သု၊ တင်း၊ လိုင်တင်း၊ ပိုင် လတ်၊ ခေခင်ကမ်း၊ လတ်၊ တီးဂှ်ခင်းတင်းလံ။ လတ်၊
- ၃ တီး၊ ခွမ်းလံ၊ ကေး။ ယုမ်းလှိုင်ကမ်း၊ ဂှ်ခင်းမခင်း ခေခင်သေဂေးသေဂှ်ခင်း။ မခင်းကပ်တင်းပိုင်လှိုင်၊ မူတင်းလင်း၊ လင်းခလေး လတ်၊ တင်းကခင်လှိုင် ကခင်လမ်း၊ တင်းလံ၊ ကေး။ ကေးကခင်ဂှ်တင်းပရေး ဘေး၊ လမ်း ကေး၊ လတ်၊ ပခင်း၊ တင်းကခင်ခေ၊ ဂှ်တင်း၊ တင်းကခင်တိုက်ယုမ်း၊ တင်းကခင်ဂှ်သမ်း၊
- ၄ သု၊ လိုင်ခင်းခေခင်တီးဂှ်ခင်းတင်းလံ၊ ကေး။ ကေး ကခင် ကပ်တင်းခွမ်း၊ ဘေး၊ သု၊ တင်း၊ လိုင်တင်း၊ ပိုင်

လတ်ခင်း၊ ဧတ၊ဂြိုဟ်းတုတ်လင်းဂပ်၊ဂုဏ်းကျေး။
 ၅ ဂြောဟ်းဂြိုဟ်းပရော့ဇီတ်းလမ်း ဧတ၊ဂြိုဟ်းလှိုင်း
 လင်းကျေး။ ဂပ်မီးကလုတ်၊ခွဲးဂြိုဟ်း သူတင်တင်းစွမ်း
 ဖျာ၊သျှ၊တင်၊လှိုင်းတင်၊ပိုင်လတ်ကျေး။ ဂုဏ်း
 ၆ ဂြာဟ်း ဂပ်ယိုင်ခိမ်းမီးကလုတ်၊ ခွဲးဂြိုဟ်းပရော့
 ဇီတ်းကျေး။ လွင်းမခင်းလမ်း ခင်၊ဂြိုတ်တင်းလံး
 ဧတ၊ဂြိုဟ်းလှိုင်းလင်းလှိုင်း ဂြောဟ်းဂြိုဟ်းပရော့
 ဇီတ်းခင်း ယိုင်ခိမ်းမျာတ်းသေဂြောဟ်းကပ်
 တင်းစွမ်းဖျာ၊သျှ၊တင်၊လှိုင်းတင်ပိုင် လတ်းလေး
 ကမ်၊ဖုဏ်း၊ခေကထိတ်း၊ပပ၊မခင်းခင်းကျေး။
 ၆ ပီးခွင့်ခပ်ဂြိုဟ်း၊ ပိတ်သမ် ဂပ်မားဂြိုဟ်းတီးသူလေး
 ကပ်တင်းစွမ်းဖျာ၊သျှ၊တင်၊လှိုင်းတင်၊ပိုင် ဂြော့
 လတ်းသေကျေး ပေးဂပ်ကမ်၊ဂြိုဟ်း တင်းကခင်
 ပျာခင်၊လတ်းပျာ၊တိတ်းလင်း ကမ်၊ခေခင် တင်း
 ကခင်သွခင်ကတတ်းပိုင်၊ပျာ၊ ကမ်၊ခေခင် တင်း
 ကခင်ဂြိုဟ်းပရော့ဇီတ်း ကမ်၊ခေခင် တင်းကခင်
 သင်၊သွခင်သင်းမုလေး လတ်းတီးသူလှိုင်း တင်း
 ၇ မီးကကျည်းဂြာဟ်းသင်တီးသူ။ မိုခင်ခင်၊ခိုင်၊ပိုင်ကပ်၊
 ပျာ၊ခေဂြာဟ်း၊ ကခင်ကွပ်၊သိုင်လင်းသိုင်မေးခေခင်
 ပီခင်ပီ၊ သေကမ်၊ဝါး၊ ပီခင်တိုင်၊ သေကမ်၊ဝါး
 ပေးကမ်၊မီးသိုင်ကခင်ပီ၊ပိုင်၊ဂခင် သိုင်ခိုခင်းသိုင်
 လှိုင်းလေး လင်းမေးပု၊ဂုဏ်းလှိုင်း တင်းဂြိုဟ်းပိုင်
 ၈ ဂုဏ်းသိုင်စွမ်းမခင်း။ ခခင်းခေဂြာဟ်း ပေးကမ်၊
 ဂြိုဟ်းတင်းသိုင်ကခင်မခင်း၊ကခင်မိခင်းလေး မေး
 လင်းယူ၊လှိုင်း ဖုဏ်းလှိုင်းခခင်းတုတ်လင်းဂပ်၊
 ၉ ဝံ ပုခင်းကခင်တင်းတိုင်းသိုက်။ မိုခင်ခင်၊ခေခင်
 ပေးသူကမ်၊ကပ်တင်းသူပင်းစွမ်း ကခင်ဂုဏ်း၊ခခင်
 လတ်းလှိုင်း ဖုဏ်းလှိုင်းဂုဏ်း စွမ်းကခင်သူလတ်း
 ခခင်လံး။ တေမိုခင်ခင်၊ လတ်းစွမ်းတေ၊လူမ်း
 ကျ၊ဂျ၊သျှ၊ဂင်ဂင်ခခင်ဂုဏ်းကျေး။
 ၁၀ စွမ်းဖျာ၊သျှ၊ခင်းမိုင်းဂုဏ်းခခင် ခခင်ခေ၊လှိုင်းလင်
 ထာခင်၊ခခင်သေကျေး စွမ်းဖျာ၊သျှ၊ ကခင်ကမ်၊မီး
 ကထိတ်း၊ပပ၊မခင်းခင်း ကမ်၊မီးစွမ်းဖျာ၊သျှ၊သေ
 ၁၁ ကခင်။ ပေးဂပ်ကမ်၊ဂုဏ်းထိတ်း၊ပပ၊စွမ်းဖျာ၊သျှ၊
 ခခင်လှိုင်း ဂပ်တင်းပီခင်ဂုဏ်းတင်၊လှိုင်းတင်၊ခိုင်
 တီးဂြောဟ်းလတ်းစွမ်းခခင်ကျေး။ ဂြောဟ်း
 လတ်းစွမ်းခခင်ကျေး တင်းပီခင်ဂုဏ်းတင်၊လှိုင်း
 ၁၂ တင်၊ခိုင်၊တီးဂပ်ကျေး။ ပေးပီခင်လှိုင်းခင်၊ခခင်
 လှိုင်း လှိုင်းခင်၊ကခင်သူမီးကလုတ်၊ခွဲးလံး သူကျေး
 လူးပီလှိုင်း၊မုတ်းလင်၊လင်းခေ၊လှိုင်းလင်ခခင်
 ခတ်းလှိုင်းသူကျေးလူး ကခင်ဧတ၊ဂြိုဟ်းလှိုင်းလင်း
 တာ။

**စွမ်းဖျာ၊သျှ၊တင်၊လှိုင်းတင်၊ပိုင်
 လှိုင်းတင်၊ကခင်မွန်၊လတ်း
 ကခင်းကထိတ်း၊ပပ၊မခင်း**

၁၃ ပိုင်းခခင်လေး ဂြောဟ်းကခင်လင်လတ်းစွမ်းဖျာ၊
 သျှ၊တင်၊လှိုင်းတင်၊ပိုင်ခခင် ထုတ်၊လီသူးတွင်း
 ၁၄ ဂြိုဟ်းမီးတင်းကခင်ဖုဏ်း၊ကွပ်၊ခခင်ပျာ ကထိတ်း
 ဧပ၊မခင်းတာ။ ပီခင်လှိုင်းလှိုင်းခင်၊ဂြိုတ်ဝါးခခင်
 မေးဂပ် ကပ်တင်းစွမ်းဖျာ၊သျှ၊တင်၊လှိုင်းတင်၊
 ပိုင်သူးတွင်းလှိုင်း ပိတ်သမ် ပီလှိုင်း၊ဂပ်သူးတွင်းသေ
 ၁၅ ကျေး ဂုဏ်းလှိုင်းကမ်၊ပခင်ကကျည်း။ ပေးပီခင်လှိုင်း
 ခခင်၊ခခင်လှိုင်း တင်းလံးဂြိုဟ်းလှိုင်းခင်၊ဂြိုတ်။ ဂပ်တင်း
 လံးကပ်တင်းပီလှိုင်း၊ ကိတ်၊တင်းလှိုင်းတွင်းကျေး။
 ဂပ်တင်းလံးကပ်တင်းပီလှိုင်း၊ ကိတ်၊တင်းလှိုင်း
 ၁၆ စွမ်းကျေး။ ကမ်၊ခခင်ကျေး မိုခင်ကခင်မွန်ကပ်တင်း
 ပီလှိုင်း၊ယွင်းယေးကျေးလင်းခခင်လှိုင်း ပေးမီး
 ဂြောဟ်းခခင်းပုခင်းဖုဏ်း၊လမ်းခခင် ကမ်၊ဂုဏ်း
 စွမ်းကခင်မွန်ယွင်းယေးခခင်လှိုင်း မခင်းတင်းဝါး
 ၁၇ ကျေးမိခင်း လံးလှိုင်းခင်၊ဂြိုတ်။ မွန်ယွင်းယေးကျေး
 လူးလင်းလီလီခခင်းကျေး ဝါးခခင် ဂြိုဟ်းသေ
 လူးခခင်၊တာ။ ကမ်၊မီးကကျည်းတင်းကခင်တင်း
 ၁၈ ဧတ၊ဂြိုဟ်းပုခင်းပိုခင်းတင်၊ကျေး။ ဂပ်ယိုင်ခိမ်း
 လတ်းစွမ်းဖျာ၊သျှ၊တင်၊လှိုင်းတင်၊ပိုင် ခခင်ခေ၊
 သေသူကျေးမီး တင်းသိုင်၊တင်းလှိုင်းလေး ဂပ်ယွင်း
 ၁၉ ယေးကျေးလူးဖြားပီခင်လင်းကျေး။ ခခင်းဝါးခခင်
 သေကျေး၊ ခခင်းလှိုင်းလင်းခခင် ခခင်၊ဂြိုတ်တင်းလံး
 သင်၊သွခင်ပိုခင်းခခင်လှိုင်း ဂပ်ယိုင်ခိမ်းမီးကလုတ်၊
 ခွဲးလတ်းစွမ်းကခင်ဂုဏ်း၊ပွင်၊လီင်းလံး ဂြာဟ်း
 လှိုင်းတွင်းခခင်၊သေ လတ်းစွမ်းဖျာ၊သျှ၊တင်၊
 လှိုင်းတင်၊ပိုင်မိုခင်၊ခခင်၊ခခင်ကျေး။
 ၂၀ ပီးခွင့်ခပ်ဂြိုဟ်း၊ ခခင်းတင်းကခင်ခခင်၊လှိုင်းခခင် ယျာ၊
 ပေပီခင်ခခင်၊လှိုင်းကွပ်။ ပီခင်ဂုဏ်းလှိုင်းတာ။ ခခင်း
 ကမူကခင်ကမ်၊တြားခခင် ဂြိုဟ်းခခင်၊လှိုင်းကွပ်၊
 ၂၁ တာ။ ကခင်မားခခင်းဂြာဟ်းပင်းလုပ်၊တိခခင်လေး
 ဝါးလမ်း- လမ်းဂပ်တင်းကပ်တင်းသူပင်းဂုဏ်းတင်၊
 လှိုင်းတင်၊ခိုင် ကပ်တင်းလီခခင်ကခင်လတ်း၊ခခင်းခခင်
 လတ်းတီးဂုဏ်းမိခင်းခခင်ကျေး။ ဂုဏ်းကျေး ခပ်ကမ်၊
 ထွမ်၊ကမ်၊ကပ်၊ ဝါးခခင် ထာ၊ဝါးဖြား လတ်းဝါး
 ၂၂ ဝံကျေး။ ပေးပီခင်လှိုင်းခခင်၊ခခင်လှိုင်း စွမ်းဖျာ၊သျှ၊
 တင်၊လှိုင်းတင်၊ပိုင်ခခင် ပီခင်ခခင်မိတ်းလင်းခခင်၊
 ပုခင်း ခပ်လှိုင်းကခင်ယုမ်၊မတ်း ခခင်ကမ်၊လှိုင်း။
 ပီခင်ခခင်မိတ်းလင်းခခင်၊ပုခင်း ခပ်လှိုင်းကခင်ကမ်၊
 ယုမ်၊မတ်း ခခင်ကျေး။ တင်းကခင်ဂြိုဟ်းပရော့

၂၃ ညီတီးလမ်း ပီခင်ခီမိန်းလမ်းခေပျာပုခင်း ခပ်လိုဝ်း
 ကခင်ကမ်းယုမ်းမာတ်ခေခင်ကမ်းလှ်း။ ပီခင်ခီမိန်း
 လမ်းခေပျာပုခင်း ခပ်လိုဝ်းကခင်ယုမ်းမာတ်ခေခင်
 ကေး။ ပိုဝ်းခိခေလး မိုဝ်းကခင်ဂုခင်းခပ်လိုဝ်းလဝ်း
 တင်းသိုင်တင်းလူင် လုခင်တုမ်ဂခင်ခေလး ဂုးဂေး
 ဂုးဂုခင်း ကွခင်ဂခင်လတ်းဂွမ်းဟေးသျှာတိုင်,လိုဝ်
 တိုင်,ပိုင်ယု,ခေခင်လိုင် ခပ်လိုဝ်းကခင်ကမ်းဂူထွမ်း
 လှ် ခပ်လိုဝ်းကခင်ကမ်းယုမ်းမာတ်လှ် လိုဝ်းခေခင်
 ခပ်းမေးခေခင်လိုင် ခပ်တမ်းဝေး သူပီခင်ဂုခင်းယွင်,
 ၂၄ ဝေးခိကမ်းလှ်းပိုင်။ ကမ်းခေခင်ဂေး မိုဝ်းကခင်ဂုခင်း
 ခပ်းလိုဝ်းလဝ်းတင်းသိုင်တင်းလူင် ကွခင်ဂခင်ဂိုတ်း
 ပရေးညီတီးယု,ခေခင် ပေးဂုခင်းပေးခွင်း ကခင်
 ကမ်းယုမ်းမာတ်ခေခင် ခပ်းမေးလိုင် လွင်းတင်း
 ခေခင် တမ်းပီခင်တင်းကခင်ဟေလှ်,ကွင်ကခေပျာ
 ကပျိုတ်းမခင်းခေလး တမ်းပီခင်တင်းကခင်လီတ်း
 ၂၅ ထာမ်လီ,ယာင်,မခင်းကေး။ ခေခင်,ခေခင်ခေလးလွင်း
 တင်းကခင်ကမ်းထိုင်,သျှာ ဂေးခင်းဂွင်လိုမခင်း
 ခေခင် တမ်းလံးပီခင်တင်းကခင်ထိုင်,သျှာမေးခေလး
 မခင်းတမ်းခုပ်မူဝ်,ယု,သေယပ် ဂုဝ်းဂွါ,ဟေးပီခင်
 လဝ်းကေး။ မခင်းတမ်းခမ်း,သမ်း,သေ,ခေလးဝေး
 ဟေးပီခင်လဝ်း မီးဂေးခင်းသူကမခင်,ခေခင်ပီခင်
 ကေး။ ဝေးခေခင်,ခေယု,ကေး။

**လွင်းတင်းကခင်သုင်းတိုဝ်း
 သူဂေးလူးပိလိုလှ်,မူတ်းလိုင်,လဝ်း**

၂၆ ပီးခွင်ခပ်ကီလှ်း။ ပီခင်လိုဝ်ခေခင်,ပိုင်။ မိုဝ်းကခင်
 သူလုဂခင်တုမ်ဂခင်ယု,ခေခင်လိုင်။ ပေးဂေးခိုင်
 လံးတင်းကခင်ဂိုတ်းဂွမ်းသျှာ,လမ်း။ ဂေးခိုင်လံး
 ဂွမ်းကခင်သင်,သွခင်သုင်းမ။ ဂေးခိုင်လံးဂွမ်းဟေး
 သျှာ,တိုင်,လိုဝ်တိုင်,ပိုင်။ ဂေးခိုင်လံးပျှာ,တိုတ်း
 လဝ်း။ ဂေးခိုင်လံးလွင်းတင်းကခင်ဟေလှ်,ခေခင်
 ကထိုတ်းခေ,ဂွမ်းဟေးသျှာ,ခေခင်လိုင်။ ဂွ်းတင်းသိုင်
 တင်းမူတ်း ပီခင်တင်းကခင်ခေ,ဂိုတ်းတေ။
 ၂၇ ပေးမီး ဂေးကခင်လတ်းဂွမ်းဟေးသျှာ, တိုင်,လိုဝ်
 တိုင်,ပိုင်လိုင် သွင်ဂေးသေကမ်း,ဝေး။ တီးခေခင်သုတ်း
 မခင်း သမ်းဂေးသေကမ်း,ဝေး။ ဂွ်းဂေးခိုင်ယပ်ဂေး
 ခိုင်လတ်းခေလး။ သမ်းဂွ်းဂေးခိုင် ဟေလှ်,ခေခင်
 ၂၈ ကထိုတ်းခေ,မခင်းတေ။ပေးကမ်းမီးဂေးကခင်ဟေလှ်,
 ခေခင်ကထိုတ်းခေ,မခင်းလိုင် ဂွ်းဂေးကခင်လတ်းဂွမ်း
 ဟေးသျှာ,တိုင်,လိုဝ်တိုင်,ပိုင်ခေခင် ယု,တိုတ်း,တိုတ်း,
 ဂေးခင်းလိုဝ်းလဝ်းခေလး ဂွ်းမခင်းလတ်းတီးတုပ်

၂၉ လဝ်းဂပ်, ကိုတ်း,တင်း တီးဟေးပီခင်လဝ်း ဂွင်းဂုလှ်း
 မခင်းတေ။ ဂွ်းပေးညီတီးသွင်ဂေးသမ်းဂေး ဂေး
 လတ်းခေလး ဂွ်းပိုခင်းတိုင်,ဂေးလီတ်းထာမ်လီတ်း
 ၃၀ တုလှ်းလီလီတေ။ ပေးဂေးကခင်ခေခင်ယု,ဂေးတီး
 ဂိုမ်းဂွမ်းခေခင် လံးဂူ,ပေး,ပိုင်။ ဂွ်းဂေးကခင်
 ၃၁ ဂေးလတ်းဂွမ်းယု,ကွခင်တင်းခေခင် ယု,တိုတ်း,
 တိုတ်း,သေဂမ်း။ လွင်းမခင်းလမ်း။ လွင်းခေခင်,ပိုင်
 ခပ်ဂေးမီးတင်းသိုင်တင်းလူင် တမ်းလံးသွခင်ကပ်
 လွင်းခေခင်,ပိုင် ခပ်ဂေးမီးတင်းသိုင်တင်းလူင် တမ်း
 လံးသမ်း,သျှာ,လိုင် သူဂေးခိုင်ယပ်ဂေးခိုင် ဂွင်း
 ဟေလှ်,မခင်း မီးကခင် ကခင်လံးဂိုတ်းပေးညီတီး
 ၃၂ ယု,ကေး။ ပေးညီတီးတင်းလံးဂေး ချိုတ်းလို
 ၃၃ ဝိလိုလှ်,တုပ်လဝ်းဂပ်,လံးကေး။ ဟေးပီခင်လဝ်း
 ကမ်း,ဂိုတ်းတင်းကခင်ကွခင်ကီခင်ဂုခင်မေး။ လိုဝ်
 ခေခင်,ကခင် ပီခင်ဂေးခင်းလိုဝ်းလဝ်းဂုခင်းမူတ်းလိုင်,
 တင်းသိုင်တင်းလူင်ခေခင်။ မခင်းလဝ်းပိုင်ဂိုတ်းတင်း
 ကခင်ခိမ်ခေလးယု,ထုတ်,ထုတ်,ခေခင်ကေး။
 ၃၄ ဂွ်းဟေးယိုင်သူတင်းလံး ယု,တိုတ်း,တိုတ်း,ယီခင်
 ယီခင်ဂေးခင်းလိုဝ်းလဝ်းတေ။ ခပ်ကမ်း,မီးကခင်
 ကခင်ဂေးလတ်း။ ခပ်ခေခင် တမ်းလံးခမ်း,တင်း
 ကခင်ဂုခင်းလံးကွပ်ပိုင်, ဂေးခေခင်,ကခင်ပိုင်လှာပ်
 ၃၅ တြေးလီ,ယာင်,ဝံခေခင်ကေး။ ပေးဟေးယိုင်တင်း
 လံးခွ်းသွခင်ကပ်သေလိုဝ်သေပိုင်လိုင်။ ဂွ်းခပ်ထာမ်တီး
 ဟေလှ်ခပ်ဂေးတီးဂိုခင်းတေ။ပေးဟေးယိုင်ဂေးလတ်း
 ဂေးခင်းလိုဝ်းလဝ်းလိုင် ပီခင်လွင်းကခင်လီကွမ်းလီ
 ၃၆ ကံကေး။ ခေခင်,ဂပတ်းတြေးဟေးပီခင်လဝ်း ကွင်,
 ဂေးတီးသူမေးပိုင်။ ကမ်း,ခေခင်ခေလး ဂွတ်းထိုင်မေး
 ၃၇ ဂေးတီးသူပိုင်။ ပေးသေဂေးသေဂုခင်း ထိုင်,တုပ်
 လဝ်းဂပ်,ပီခင်ပေးညီတီး ပီခင်ဂေးကခင်လံးခမ်း,
 ကပ်သူဂေးလူးပိလိုလှ်,မူတ်းလိုင်,လဝ်းလိုင် ဂွ်း
 မခင်းဂုပ်တုင်းကပ် ဂွမ်းကခင်ဂပ်တိုမ်းပခင်ဂွါ,ဂေး
 တီးသူခေ မာတ်ပီခင်ပိုင်လှာပ်လဝ်းဟေးခေခင်တေ။
 ၃၈ ပေးသေဂေးသေဂုခင်း ကမ်း,မာတ်းဂွမ်းဂပ်ခေခင်
 မခင်းဂေးတေကမ်း,လံးခမ်း,တင်းကခင်မာတ်း။
 ၃၉ ပိုဝ်းခိခေလး ပီးခွင်ခပ်ကီလှ်း။ သူမီးကလုတ်, ခင်း
 တင်းကခင်ဂိုတ်းပေးညီတီး ခေ,လူင်လိုင်တေ။
 လွင်းတင်းကခင် လတ်းဂွမ်းဟေးသျှာ,တိုင်,လိုဝ်
 တိုင်,ပိုင်ခေခင်ဂေး ယု,ပေဂေပခိခေခင်။ ဂုလှ်းဂေး
 တမ်းလံး,လီ,ယာင်,သိုင်,ဂိုတ်း ဂေးမီးတင်းသိုင်
 တင်းလူင် လီလီထုတ်,ထုတ်, လွမ်းဂေးခေခင်,ကခင်
 ခိုင်ပိုင်ခေမေးဂိုခင်းဝံခေခင်တေ။

၁၅

လွင်းတိုင်းကခပ်
လှည့်ကျတိုင်းတံခါးခိုခင်းလိပ်

၁ ပီးခွင့်ခပ်ကိုလုံး၊ ဂပ်ခွဲးဂွဲးသူခုန်းလုံလံး၊ ကြူးသ
တိုင်းသိုဝ်းပျော့၊ ကခပ်ဂပ်လံးဂျေးလတ်းယဝ်တီး
သူ၊ ကခပ်သူခါမ်၊ကပ်ခလးကပ်ပိုင်လုံးလွမ်းခခခပ်
၂ ကျေး။ လွင်းကခပ်ဂပ်ဂျေးလတ်းမးယဝ်ခခခပ်
ပေးသူယုမ်၊ကပ် လုံလမ်းလုံလွဲးယု၊လိုင်၊ သူဂွတ်း
ထိုင်တိုင်းကခပ်ခခ၊ခွတ်းကပ် ခွပ်ပိုဝ်းကြူးသတိုင်း
သိုဝ်းပျော့ခခခပ်ကျေး။ ကခပ်၊ခခခပ် တိုင်းပီခပ်လံာ်
၃ လံာ်လွတ်း၊လွတ်း၊ဂုလုံးကျေး။ လွင်းတိုင်းကခပ်ဂပ်
ဂျေးလတ်းတီးသူ ကွခပ်တိုင်း ဂျေးခခခပ်၊ကခပ်ဂပ်
လံးခါမ်၊ကပ်ခခခပ်လမ်း လမ်းခရိလုံ ခါမ်၊တိုင်းတံာ်
ခွပ်ပိုဝ်းကပျိုတ်းဂွပ် မီးခခခပ်ခခခပ်၊ ကခပ် မးခခခပ်ဂျေး
၄ လိမ်းခခခပ်ကျေး။ ခါမ်၊တိုင်းကခပ်သိုင်းကျွပ်၊သေ
ယဝ် ခခခပ်ခခခပ်ကခပ်ထုခခခပ်ထိုင်သိုင်းခခခပ်ခခခပ်၊
မခခခပ်လမ်းလှည့်ခိုခင်းလိပ် မီးခခခပ်လွမ်းဂျေးခခခပ်၊ကခပ်
၅ မးခခခပ်ဂျေးလိမ်းခခခပ်ကျေး။ ဂေ၊ခခ ဂခပ်မခခခပ်
လမ်းသေယဝ်၊ ခပ်သိုင်းသွင်ပေးဂျေးလံးဂုခခခပ်ကျေး။
၆ လိုခခခပ်ခခခပ် မခခခပ်လမ်းထိုင်၊သးပေးမး တီးပီး
ခခခပ်ဂျေးပဂပ်၊လိုင်လိုင်မိုဝ်းလိပ်ဂခခခပ်ကျေး။ ခခခပ်
လိုဝ်းခခခပ် ဂုခခခပ်ခခခပ်၊ ယင်းကသိုင်းလိပ်းယု၊
တေ၊ထိုင်ဂွတ်းမိုဝ်းလိပ်ခခခပ်ကျေး။ ဂခခခပ်ခခခပ်ကျေး
၇ ခခခပ်ခခခပ်လမ်းကျွပ်၊ယဝ်။ လိုခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်လမ်းထိုင်၊
သးပေးမးတီး ယု၊ဂုပ် ကျေး။ လိုခခခပ်ခခခပ်
ထိုင်၊သးပေးမးတီးတမခခခပ်လမ်း တိုင်းသိုင်း
၈ တိုင်းလိုင်ကျေး။ လိုခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ထိုင်၊သးပေး
မးတီးဂပ် ကခပ်ပီခပ်ဂုခခခပ် မိုခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ကျေး
ဂိုတ်း၊ခိင်၊ကခပ်၊ထုဂ်၊ခခခပ်ခခခပ်၊ထုဂ်၊ခခခပ်ကျေး။
၉ ဂပ်ခခခပ် ပီခခခပ်တမခခခပ်လမ်း ကခပ်ခခခပ်၊ယေးသေ
ပိုခခခပ် ကခပ်ခခခပ်၊ထိုဂ်းလံးခါမ်၊တိုင်းကခပ်ဂွင်ဂိုဂ်း
တမခခခပ်လမ်း ခွပ်ပိုဝ်းဂပ်လံးခခခပ်လမ်းခခခပ်ခခခပ်
လိုဝ်းလမ်းကြူးပီခခခပ်လမ်းမး မိုဝ်းကွခခခပ်ခခခပ်ကျေး။
၁၀ ဂုလုံးဂျေး ခွပ်ပိုဝ်းဂျေးလူးကြူးပီခခခပ်လမ်းဂုလုံးခလး
ဂပ်ပီခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ယု၊ခခခပ်ကျေး။ ဂျေး
လူးလမ်းကခပ်ဂပ်လံးခါမ်၊ကပ်ခခခပ်ကျေး လံးခါမ်၊
ကပ်လံာ်လံာ်လွတ်း၊လွတ်း၊ကခပ်၊လုံ။ ဂပ်ဂိုတ်းတိုင်း
ကခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်
သိုင်းတိုင်းမူတ်းကျေး။ ပိဂ်သမိုဝ်းခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်
ကျေး ပီခခခပ်ဂပ်ဂိုတ်းကခပ်၊လုံ။ ပီခခခပ်ဂျေးလူးကြူး
ပီခခခပ်လမ်း ကခပ်ခခခပ်ယု၊ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ကျေး။
၁၁ ပိုဝ်းခခခပ်ခခခပ်၊ ပီခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်၊ ပီခခခပ်ခခခပ်

ကခပ်၊ကျေး၊ ဂွပ်ဂျေးလတ်းလိုင်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ် သူ
၁ ယုမ်၊မတ်းလိုင်ခခခပ်ခခခပ်ကျေး။ ပေးဂျေးလတ်း
တီးသူ လွင်းကခပ် လမ်းခရိလုံ လှည့်ကျတိုင်းတံာ်
ခိုခင်းလိပ်းလိုင်၊ ဂိုတ်းသိုင်းခလး ခခခပ်သူခခခပ်ခခခပ်
လတ်းကျေး။- ခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ် ကခပ်၊မီး
၁၂ တိုင်းကခပ်လှည့်ခိုခင်း ဝေးခခခပ်ခခခပ်။ ပေးခပ်ခခခပ်
ကခပ်တံာ်ယဝ် ကခပ်၊မီးတိုင်းကခပ်လှည့်ခိုခင်းလိုင်
၁၃ လမ်းခရိလုံ ကျေးကခပ်၊လှည့်ခိုခင်း။ ပေးလမ်းခရိလုံ
ကခပ်၊လှည့်ခိုခင်းလိုင် တိုင်းကခပ်ဂွပ်ဂျေးလတ်း
၁၄ ခခခပ်ကျေးကခပ်၊မီးကကျွပ်။ တိုင်းကခပ်သူယုမ်၊မတ်း
၁၅ ခခခပ်ကျေးကခပ်၊မီးကကျွပ်။ လိုင်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်၊ဂျေး
ဂွပ်တိုင်းပီခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်၊သိုင်းသေ၊ ကခပ်ခခခပ်၊မခခခပ်၊
ကခပ်၊မီးခခခပ် လွင်းကြူးပီခခခပ်လမ်းယဝ်။ လွင်းမခခခပ်
လမ်း၊ ဂွပ်ပီခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်
လမ်း လွင်းကခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်
ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်
၁၆ ကခပ်၊ဂျေးလမ်းခရိလုံလှည့်ခိုခင်း။ ပေးခပ်ခခခပ်ခခခပ်
တံာ်ယဝ်ခခခပ် ကခပ်၊မီးတိုင်းကခပ်လှည့်ခိုခင်းလိုင်
၁၇ လမ်းခရိလုံ ကျေးတိုင်းကခပ်၊လှည့်ခိုခင်း။ ပေး လမ်း
ခရိလုံ ကခပ်၊လှည့်ခိုခင်းလိုင် တိုင်းကခပ်သူယုမ်၊
မတ်းခခခပ်ကျေး ကခပ်၊မီးကကျွပ်။ သူယင်းတိုင်း
၁၈ မီးယု၊ခခခပ်ကပျိုတ်းတုလဂိုဂ်းယု၊ကျေး။ လိုင်ခခခပ်
ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်
၁၉ ခရိလုံခခခပ် တိုင်းဂွတ်းထိုင်တိုင်းသူခခခပ်ယဝ်။ ပေး
ဂွပ်ခခခပ် လမ်းခရိလုံ သေခလး မီးတိုင်းကခပ်ခခခပ်
ထူးခခခပ်ထူး ပုခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်
ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်
၂၀ ဂွပ်ပီခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်
ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်
၂၁ ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်
ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်
၂၂ လိုင်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်
ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်
၂၃ ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်
ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်
၂၄ ကျေး။ လမ်းခရိလုံ ပီခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်ခခခပ်
ကျေး။ လိုခခခပ်ခခခပ် မိုဝ်းကခပ် လမ်းခရိလုံ ပေး၊

မားခေခေလိုင် ခပ်လိုဝ်းကခပ်လၢပံးသိုင်,ခခပ်တင်း
 လဝ်းခရိလုံ ခေခေတၢ်ဂးဂွတ်ထိုင်တၢင်းကခပ်က
 သၢဂ်းလိဝ်းကျေး။ မိုဝ်းခေခေ လဝ်းခရိလုံ တၢ်ဂးယု
 ပီတၢ်ကျး,ခေ,လၢဂ်းတခင်းခိုဝ်း ဂးလိုင်ဂုးပိုင်သေ
 ခလး; ခိုခင်းကၢပံးမိုဝ်းလဝ်း; ပခပ်တီးတြးပီခင်လဝ်း
 ၂၅ ကခပ်ပီခင်ပေးလဝ်းခေခေယဝ်လဝ်, ဂမ်,ဖေ,ခေ
 တၢ်ဂးသုတ်းသိုင်ကျေး။ လဝ်းခရိလုံ တၢ်ဂးလံးကုပံ
 ပိုင်, တေ,ထိုင်ဂွတ်းလဝ်းကခပ်ကရိခေ,သု, တင်း
 ၂၆ သိုင်တင်းလူင်ချးတူဂ်းသွံ,ဝံ ဂးတုးတိခင်မခင်း
 လဝ်းခေခေကျေး။ ခုခင်တံာ် ကခပ်ပီခင်ရၢခေ,သု,
 လိုခင်းလင်သုတ်းခေခေ တၢ်ဂးလံးဂွတ်းထိုင်တၢင်း
 ၂၇ ကခပ်သုတ်းကျေး။ မခင်းလဝ်း တၢ်ဂးချးလွင်းတၢင်း
 ဂးမီးတင်းသိုင်; တင်းလူင်ဝံဂးတုးတိခင်မခင်း
 လဝ်းကျေး။ မိုဝ်းကခပ်တုး ဂးမီးတင်းသိုင်;တင်း
 လူင်ကခပ်တုးခေခေ ကမ်,ပးတြးပီခင်လဝ်း။ ဖြး
 ပီခင်လဝ်း; ကပ်ဂးမီးတင်းသိုင်;တင်းလူင် ချးဝံမီး
 ၂၈ ယု,ဂးတုး; လဝ်းခရိလုံ ကေး။ လုဂ်းလဝ်းခေခေ
 တူဝ်လဝ်းဂပ်, တၢ်ဂးကုပံတုင်းကပ် တၢင်းကခပ်တြး
 ပီခင်လဝ်း; ကပ်ဂးမီးတင်းသိုင်;တင်းလူင် ချးဝံဂး
 တုးတိခင်မခင်းလဝ်းခေခေကျေး။ လွင်းမခင်းလမ်း
 ဖြးပီခင်လဝ်း; တၢ်ဂးလံးကုပံပိုင်,ဂးမီးတင်းသိုင်;
 တင်းမူတ်းခေခေကျေး။
 ၂၉ ပေးခပ်လိုဝ်းကခပ်တံာ်ယဝ်ခေခေ ကမ်,မီးတၢင်း
 ကခပ်လုဂ်းခိုခင်းလးလးလိုင် လွင်းတၢင်းကခပ်
 ခပ်ခမ်,ပပ်တီလၢမ်, တၢင်းတူဝ်ခပ်လိုဝ်းကခပ်တံာ်
 ယဝ်ခေခေ တၢ်ဂးတုးပွင်,သင်။ ဂွမ်းပိုဝ်းလိုင်ခေခေ,
 ၃၀ ရှိဝ်ခလး; ခပ်ခမ်,ပပ်တီလၢမ်,တၢင်းတူဝ်ခပ်လိုဝ်း
 ကခပ်တံာ်ယဝ်ခေခေ။ ဂွမ်းပိုဝ်းလိုင်ခေခေ,ရှိဝ်ခလး;
 ၃၁ ဂုးရှိဝ်;တူဝ်လဝ်းဂပ်, လံးဂုပံလံးထုပးဖေးတုဂ်းခု
 ကပ်တင်းတၢင်းကခပ်ကုပံ,တၢင်းသိုဝ်းပျး ဂွမ်းပိုဝ်း
 သု ခင်းလဝ်းဂုပံ; လဝ်းယေ,သုခရိလုံ ခေခေခလး;
 ၃၂ ဂုတ်းတိုင်,ဂုတ်းတုးယု,ကျေး။ ပေးခပ်လိုဝ်းကခပ်
 တံာ်ယဝ်ခေခေ ကမ်,မီးတၢင်းကခပ်လုဂ်းခိုခင်းလိုင်
 လွမ်းခေခေ,တၢင်းဂုတ်းဂုခင်းခလး; ဂပ်တုဂ်းတေး
 ဂခပ်တင်းတူဝ်ထိုင်ခေခေ,ဂုဂးခင်း; ဝီင်းကေးခေခေ;
 ခေခေသေကျေး; တၢ်ဂးမီးကဂျှဝ်းဂးသင်။ ပေးကမ်,
 မီးတၢင်းကခပ်လုဂ်းခိုခင်းလိုင် မိုဝ်းခေ ဂွတ်းဂခပ်ဂိခပ်
 တုးသုတ်းတုး။ မိုဝ်းဖေ; တံာ်ကျေး။
 ၃၃ ယု,ပေကပ်ကခပ်ပီခင်,ကခပ်ပိုင်။ တၢင်းကခပ်ဂီတ်း
 ကေးဂီတ်းသေ; လူလုဂ်းဂခပ်တင်း ခပ်လိုဝ်းကခပ်ကမ်,
 လီခေခေ လၢင်းဂုးတၢင်းဂမ်တၢင်းဂျှဝ်းဂုဂး
 ၃၄ ကေး။ တိုခေ,မးတီးတြးတုး။ ယု,ပေဂီတ်းက
 ပျီတ်းတူလရီဂ်း။ ဂုခင်းဂမ်;ဖေ; ကမ်,ဂူလဝ်းတြး

ပီခင်လဝ်း။ မိုဝ်းကခပ်တုးလိုင်ခေခေ,ခေခေခေ ဂပ်တုး
 ရှိ;သုလံး;ကုဂ်းကံကျေး။
 ၃၅ သေကျေးသေဂုခင်း တၢ်ဂးထၢမ်ခလးတုး။ ခပ်လိုဝ်း
 ကခပ်တံာ်ယဝ်ခေခေ တၢ်ဂးလုဂ်းခိုခင်းလိုင်ခေခေ,ရှိဝ်
 တၢ်ဂးပးတင်းတူဝ်လိုင်ခေခေ,ရှိဝ်သေခလး; လုဂ်မး။
 ၃၆ တုးခေခေ,ခေခေကျေး။ ဂုခင်းဂိုဝ်း;ဂုဂ်း။ မိတ်းဖခင်း
 ကခပ်မိုးဖေ,သွမ်းခေခေ ပေးကမ်,လူလိုင် မခင်း
 ၃၇ ကမ်,လၢင်းလိဝ်း။ မိုဝ်းကခပ်မိုးဖေ,သွမ်းခေခေ
 မိုးဖေ,သွမ်းတုခင်းကမ်,လု;။ ပီခင်မိတ်းခပ်;ဂျှဝ်,
 သေကမ်,တုး။ ပီခင်မိတ်းခပ်;တၢင်း,လိုင်တၢင်း,မိတ်း
 သေကမ်,တုး။ မိုးဖေ,သွမ်းမိတ်းမခင်းဂုလုဂ်းကျေး။
 ၃၈ ဖြးပီခင်လဝ်း; လွမ်းဂးခေခေ,ကခပ်ကလူဝ်,မခင်း
 လဝ်းမိုးခေခေ ပခပ်တုခင်းကျေး။ တီးမိတ်းဂုင်းဖေ
 ဂုင်းမခင်းခေခေကျေး; မိတ်းလုမိတ်းခေခေ မခင်းလဝ်း
 ၃၉ ပခပ်တုခင်းကျေး။ ခိုင် ဂးမီးတင်းသိုင်;တင်းလူင်
 ပီခင်ခိုင်မိတ်းလိဝ်ဂုလုဂ်း ကမ်,လု;။ ခိုင်ဂုခင်း မိတ်း
 ခိုင်;။ ခိုင်သုတ်း မိတ်းခိုင်;။ ခိုင်ပု မိတ်းခိုင်;။
 ခိုင်ခေခေ မိတ်းခိုင်;။ မီးဝံဂုင်းဖေဂုင်းမခင်းကျေး။
 ၄၀ ဂုဂ်းဖေခေခေတူဝ်ဂၢင်ဂုဂ်းတင်းလံကျေး; မီးကျေး။
 ဂုဂ်းဖေခေခေတူဝ်လိခေခေမိုဝ်းတင်းလံကျေး; မီးကျေး။
 မူခေခေသေဂုဂ်းဖေခေခေတူဝ်ဂၢင်ဂုဂ်း ပီခင်မိတ်းခိုင်;
 ကေး။ မူခေခေသေဂုဂ်းဖေခေခေတူဝ်လိခေခေမိုဝ်း ပီခင်
 ၄၁ မိတ်းခိုင်;ကျေး။ မူခေခေသေဂုဂ်းဝခင်း မိတ်းခိုင်;
 မူခေခေသေဂုဂ်းလုခေ မိတ်းခိုင်;။ မူခေခေသေဂုဂ်းလၢပ် မိတ်း
 ခိုင်;။ မီးဝံဂုင်းဖေဂုင်းမခင်းကျေး။ မူခေခေသေဂုဂ်းလၢပ်
 တင်းလံ ပီခင်,ပိုင်,ဂခေ ဂုင်းဖေဂုင်းမခင်းကျေး။
 ၄၂ လွင်းတၢင်းကခပ် ခပ်လိုဝ်းကခပ်တံာ်ယဝ်လုဂ်းခိုခင်း
 ခေခေ ပီခင်မိုဝ်းလိုင်ခေခေ,ခေခေကျေး။ တူဝ်ခေခေပိုင်;
 ကခပ်ဖေ,သွမ်းလိုင် မီးသေကျေးကခပ်လၢင်းတု,
 လၢင်းခေခေကျေး။ မိုဝ်းကခပ်လုဂ်းခိုခင်းလမ်း ခေတ,
 ယု,ခင်းတၢင်းကခပ် ကမ်,လၢင်းတု,လၢင်းခေခေ;
 ၄၃ ခေခေကျေး။ မိုဝ်းကခပ်ဖေ,သွမ်းလိုင် မူခေခေသေဂု,
 လူကျေး။ မိုဝ်းကခပ်လုဂ်းခိုခင်းခေခေ တံမ်ဝံတင်း
 မူခေခေသေဂု,ကျေး။ မိုဝ်းကခပ်ဖေ,သွမ်းလိုင် ကမ်,
 မီးဂီင်း။ မိုဝ်းကခပ်လုဂ်းခိုခင်းလမ်း; တံမ်ဝံတင်းဂီင်း
 ၄၄ ကေး။ မိုဝ်းကခပ်ဖေ,သွမ်းလိုင် ပီခင်တူဝ်လု,တီ
 ပဂတီကျေး။ မိုဝ်းကခပ်လုဂ်းခိုခင်းခေခေ ပီခင်တူဝ်
 ဝိလု,ခေ ကေး။ ပေးမီးတူဝ် လု,တီပဂတီလိုင်။
 ၄၅ မီးတူဝ်ဝိလု,ခေကျေး။ ကခပ်မီးမးခင်းဂျှဝ်းလိဝ်း
 ခလးတုးလမ်း- ကု,တၢမ်, ကခပ်ပီခင်မးခင်းကွခေ
 တၢင်းခေခေ ပီခင်သုတ်းတု,ကခပ်ကသၢဂ်းလိဝ်း
 ကေး။ ကု,တမ်, ကခပ်ပီခင်မးခင်းလိဝ်းလမ်း
 ၄၆ ပီခင်ဝိလု,ခေ, ကခပ်ပခပ်ကသၢဂ်းခေခေကျေး။ တူဝ်
 ဝိလု,ခေ ပီခင်ကွခေတၢင်းကမ်,လု;။ တူဝ်လု,တီ

၄၇ ပဂတီ ပီခင်ကွခင်တောင်းကျေး။ ဂမ်းလိုခင်း တူဝ်
 ဝိဿု၊ခေ လင်၊ပီခင်ကျေး။ ဂူခင်းကွခင်တောင်း ပီခင်
 ၄၈ မးကျေးတီးလိခင်ခေလ; ပီခင်ဂူခင်းလိခင်ကျေး။ ဂူခင်း
 တုတိယလမ်း ပီခင်ဂူခင်းကခင်ပီခင်မးကျေးတီးဂင်
 ဂျာဝ်ကျေး။ ဂူခင်းလိခင်တင်းလံ၊ လံးပီခင်လိုဝ်ခင်၊
 ဂူခင်းလိခင်ခေကျေး။ ဂူခင်းဂင်ဂျာဝ်တင်းလံ၊ လံး
 ၄၉ ပီခင်လိုဝ်ခင်၊ဂူခင်းဂင်ဂျာဝ်ခေကျေး။ လိုဝ်ခင်၊
 ကခင် ဂှမ်းလံးကပ်ပင်၊ဂျာဝ်ခေကျေးလိခင်ခေကျေး
 ဂှမ်းတမ်းလံးကပ် ပင်၊ဂျာဝ်ခေကျေးဂင်ဂျာဝ်ကျေး။
 ၅၀ ပီးခွင့်ခပ်ကိုလ်း၊ ဂပ်ဝးလမ်း၊ ခိုဝ်လိုဝ်းဂူခင်း
 ကမ်၊ခမ်၊ကပ်ကမူလ်း၊မိုင်းကြေးပီခင်လင်းလံး။
 လွင်းတင်းကခင်လင်းတူ၊လင်းခေဝ်းခေခင် ကမ်၊
 လင်းခမ်၊ကမူလ်း၊ လွင်းတင်းကခင်ကမ်၊လင်းခေ
 ၅၁ တူ၊လင်းခေဝ်းခေခင်လံး။ ဂပ်တမ်းခေပျားတင်း
 ကခင်လိုဝ်ကခင်လမ်၊ကခင်ခိုင်း လူးဂွခင်၊ကျေး။
 ဂှမ်းကျေးမီးတင်းသိုင်း တမ်းလံးခွခင်းလမ်းကမ်၊လ်း။
 ဂူလ်းကျေး မိုင်းကခင်ပင်၊ခေခေခေ၊လိုခင်းလင်သုတ်
 ၅၂ ခေခင်ဂမ်းကွခင်၊ခိုင်း လူဝ်းဗီပိုတကျခင်၊ခိုင်း
 ဂူလ်းခေခင် ဂှမ်းကျေးမီးတင်းသိုင်း တမ်းဂွတ်၊ထိုင်
 တင်းကခင်ခိုပုတ်ကျေး။ မိုင်းကခင်ဂွတ်၊ထိုင်ခိုင်း၊
 ကခင်တမ်းပင်၊ခေခေခေ၊ခေခင်လိုင် ခပ်လိုဝ်းကခင်
 တံယဝ်ခေခင် တမ်းလုဂ်ခိုခင်းခေလ; ခေတ၊ယူ၊ခွင်း
 လွင်းတင်းကခင် ကမ်၊လင်းတူ၊လင်းခေဝ်းခေခင်
 ခေလ; ဂှမ်းကျေးမီးတင်းသိုင်း တမ်းဂွတ်၊ထိုင်တင်း
 ၅၃ ကခင်ခိုပုတ်ကျေး။ လွင်းတင်းကခင်လင်းတူ၊
 လင်းခေဝ်းတေးလိဝ်တုံးတုခို တမ်းလံးခပ်ခွင်း
 လွင်းတင်းကခင်ကမ်၊လင်းတူ၊လင်းခေဝ်း ခေခင်
 ကျေး။ လွင်းတင်းကခင်လင်းတံတေးလိဝ်တုံး
 တုခို တမ်းလံးခပ်; ခွင်းလွင်းတင်းကခင်ကမ်၊
 ၅၄ လင်းတံခေခင်ကျေး။ မိုင်းကခင်လွင်းတင်းကခင်
 လင်းတူ၊လင်းခေဝ်းခေ ခပ်;ဂွတ်၊ခပ်;ထိုင်ကျေးခွင်း
 လွင်းတင်းကခင် ကမ်၊လင်းတူ၊လင်းခေဝ်းခေလ;
 လွင်းတင်းကခင်လင်းတံခေ ခပ်;ဂွတ်၊ခပ်;ထိုင်
 ကျေးခွင်း လွင်းတင်းကခင်ကမ်၊လင်းတံခေခင်လိုင်
 ဂှမ်းကခင်မးကျေးလမ်းလိမ်းခေလ;ဝး၊- တင်းတံ
 လိုင် လံးခမ်၊တင်းခေပခိုင်၊ဂိုခင်းပီတ်၊ယဝ်၊ ဝး
 ခေဝ်၊ခေခေခင် တမ်းတံခေခင်းကျေး။
 ၅၅ ခုခင်တံဂိုလ်း။ ဂွင်းဂိုခင်ကခင်မိုးကပ်ခပ်ဝ်ခေခင်
 မီးကျေးလ်း။ ခုခင်တံဂိုလ်း။ တင်းကခင်မိုးခေပခိုင်၊
 ၅၆ ခေခင်မီးကျေးလ်း။ ဂွင်းဂိုခင်ကခင်ခုခင်တံ ကပ်ခပ်
 ဝ်ခေခင်လမ်း ပီခင်တူလဂိုခင်းကပျိုတ်ကျေး။ တခင်း
 ခွင်းတူလဂိုခင်းကပျိုတ်လမ်း ပီခင်ပိုင်းလမ်းတြေး
 ၅၇ ကျေး။ ဂျေးလူးကြေးပီခင်လင်း ကခင်ပခင်ကခင်
 တီးဂှမ်း တင်းကခင်ခေပခိုင်၊ဂွင်းပိုင်းလမ်းဂှမ်းလမ်း

၅၈ ယေ၊သုခရိုလ် ခေခင်ယွင်၊ခေ၊လင်လင်ကျေး။ ဂွင်း
 ဂှမ်းခေခေလ; ပီးခွင့်ကခင်ဂပ်ဂိုခင်ကိုလ်း။ တံခင်ဝ်
 တင်းလုံကခင်ခေတ၊မခင်းသေခေလ; ယင်းကမ်၊ခို
 ကမ်၊ပုတ်ခေလ; ပွင်ဂိုတ်းကမူလင်းကြေးတု။ ဂူ
 လွင်းကခင်ကမူလ်းသုယွင်၊ခေ၊ခေခင်သေယဝ် ကွခင်
 ခခင်ဂိုကျင်းလမ်းဂိုတ်းကမူလင်းကြေးတု။

၁၆

လွင်းတင်းကခင်လူ၊တခင်း
ပုခင်းဂူခင်းမူတ်းလင်း

၁ လွင်းကခင်လူ၊တခင်းခေလ; လူသိမ်းဝ် ပုခင်းဂူခင်း
 မူတ်းလင်း၊တင်းလံခေခင်လမ်း သူဂိုတ်းလိုဝ်ခင်၊
 ကခင်ဂပ်သင်၊လတ်ဝ်းဝ် တီးလိုဝ်းလင်းတင်းလံ၊
 ၂ ကျေးခွင်း မိုင်းဂေလု၊တံ ခေခင်တု။ လွင်းခေဝ်၊ဂိုဝ်
 တမ်းကမ်၊လူဝ်၊ဂိုတ်း တင်းကခင်လူသိမ်းကပ်တင်း
 လူ၊တင်းတခင်း မိုင်းကခင်ဂပ်ဂွတ်၊မးခေခင်လိုင်
 ခွင်းလိတ်းဝခင်းဝခင်းပထမခေခင် ကွခင်ကခင်ကပ်
 ခွင်ခွင်းဝ်ခင်းတူဝ်လင်းဂပ်၊ဂမ်းခွင်း လူသိမ်းဝ်ဂွင်
 ဗိုင်းဂှမ်းမခင်း ကျေးခေဝ်၊ကခင်တူဝ်လင်းဂပ်၊လံးမာဂ်;
 ၃ မီးလိပီခင်ခေခင်တု။ မိုင်းကခင်ဂပ်ဂွတ်၊ထိုင်မး
 ခေခင်လိုင် ဂပ်တမ်းပခင်လိမ်းမာတ်; တီးခပ်လိုဝ်း
 ကခင်သုလ်းဝ်ခေခင်ခေလ; ပွံးလုံဂှမ်းခပ်လံးဂျု၊သုင်၊
 တင်းလူ၊တင်းတခင်း ကခင်သုလူ၊တခင်းခေခင်
 ၄ ကျေးတီး ဝိုင်းယေ၊ရသလိမ်၊ ပုခင်းကျေး။ ပေးတူဝ်
 ဂပ်ထုဂ်၊လိဂျု၊ကျေး ခပ်တမ်းလံးလွမ်းလူလ်းဂခင်
 တင်းဂပ်ဂျု၊ကျေး။

ခင်းတင်းပေးလူ

၅ ဂွင်းပိုင်းကခင် ဂပ်တမ်းလွမ်းတင်းဂျု၊ကျေးတီး ဝိုင်း
 မး၊ခေ၊တေးခေ ခေလ;၊ ဂပ်တမ်းမးဝေတီးကခင်
 ၆ သူမီးခေခင်ကျေး။ လိုခင်းခေခင် ဂပ်လင်းခေတမ်း
 ယူ၊တီးသူ တေး၊ပေးပုခင်ခိုင်း၊ဂတ်းခေလ; ဂှမ်းလံး
 ခမ်၊ကျေးလူးတင်းကခင်သုလွမ်းသုင်၊ဂပ် မိုင်းကခင်
 ဂပ်ဂျု၊တင်၊တီးတင်၊လိခင်ခေခင် ကျေး။
 ၇ ခွင်းမိုင်းကခင်ယင်းတိုဂ်ဂျု၊ယူ၊ တေး၊လိဝ်ခေခင်
 လိုင် ဂပ်ကမ်၊ပီ၊ခွင်းထုပဂုခင်သူ။ ဂမ်းလိုခင်း ပေး
 လင်းကြေးပခင်ကခင်လိုင် ဂပ်မုင်မုင်း ဂှမ်းလံးယူ၊
 ၈ လူလ်းကခင်တင်းသူ ဂျာမိုင်းပိုင်းပု၊ကျေး။ ဂပ်တမ်း
 လံးယူ၊ကျေးတီး ဝိုင်းကျေးဗီတ်; တေး၊ထိုင်ဂွတ်;
 ၉ ဝခင်းပွံး ပီခင်၊တေ၊ဂုဂ်တေ၊ ကျေး။ လွင်းမခင်း
 လမ်း ဗခင်းတူကခင်ယွင်၊ခေ၊ခေလ;သင်၊ထုဂ်၊ခေခင်
 ဗုလ်း၊ဝ်ပုခင်ဂပ်ကျေး။ ခပ်လိုဝ်းကခင်ခေဂုခင်ဂပ်